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دانشجویان  خبرگزاری  روایت 
شریف دانشگاه  عجیب  روز  از 

در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان دانشگاه های نیروهای مسلح بیان شد

موضع صریح رهبر انقلاب در باره حوادث اخیر
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شماره 1315 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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 در این حادثه ای که پیش آمد، دختر جوانی درگذشت که دل ما هم سوخت

 واکنش بدون تحقیق، ایجاد اغتشاش و ناامنی برای مردم و حمله به قرآن و مسجد و حجاب و 
بانک و ماشین مردم عادی نبود و برنامه ریزی شده بود

 در این حوادث بیش از همه به سازمان انتظامی کشور و به بسیج و به ملت ایران ظلم شد
 اغتشاش ها محصول طراحی آمریکا و صهیونیستها و کمک ایرانیان خائن خارج نشین بود

 جامعه هنری و ورزشی ما سالم است و در آن عناصر مؤمن و با شرف کم نیستند 
و موضع گیری چند نفر ارزشی ندارد
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راهبری دهه هشتادی ها کار سختی است
محمد مهاجری گفت: هم به مسئولان و هم 
به معترضان می گویند که هیچ مطالبه ای در 
خیابان تکلیفش معلوم نمی شــود. این یک 
بازی دو ســرباخت هم برای مسئولان و هم 

برای معترضان است.
 نامه نیوز نوشــت: نسل دهه هشتاد متفاوت 
از نســل های پیش اســت؛ چــه در جنس 
مطالباتــش و چه در نوع بیانش. حالا راهکار 

چیســت؟ چگونه باید این نســل را درک کرد و چگونه می شــود در بستری آرام به 
نیازهایشان پاسخ داد؟

محمد مهاجری، فعال و تحیلگر مســائل سیاســی، درباره این موضوع به »نامه نیوز« 
گفت: »شکل رفتاری نسل دهه هشتادی ها مختص ایران نیست و در همه جای دنیا 
این نسل با نسل های قبل از خود تفاوت هایی دارد و به نوعی فاصله زیادی میان نسل 
دهه هشتادی ها با دهه شصتی ها یا حتی با متولدان دهه هفتاد دارد. به بیان دیگر اگر 
فاصله دو نسل دهه پنجاه و شصت، ده تا بیست درصد بود، اکنون می بینیم که دهه 
هشتادی ها با نسل قبل از خود ده ها درصد فاصله دارند که برای شناسایی این تفاوت ها 
باید تیم های مختصص متشــکل از جامعه شناســان دور هم جمع شوند و موضوع را 
بررسی کنند. من صرفا به عنوان یک مشاهده گر و فارغ از ارزش گذاری رفتارها می توانم 
بگویم که دهه هشتادی ها تعلق کمتری نسبت به نهاد خانواده دارند و بیشتر زندگی را 
برای خود و برای لحظه می خواهند. مطالبات اجتماعی آنها کمتر در گرو رعایت عرف 
جامعه است و فرقی هم نمی کند یک دهه هشتادی در خانواده ای فرادست یا فرودست 

زندگی کرده باشد و غالب این نسل چندان به عرف توجهی ندارند«.
او ادامه داد: »آنها در موضوع آزادی متفاوت از نسل دهه شصت و هفتاد فکر می کنند. 
به یاد داریم که در دهه هفتاد مفهوم آزادی بیشــتر از ســوی دانشــجویان و جامعه 
روشــنفکری بیان می شــد اما امروز موضوع آزادی بسیار ســطحی مطرح می شود. 
مســئله دیگر این است که در نســل جدید اطلاعات چندان عمیق نیست. نسل های 
قبل بیشــتر کتابخوان بودند و پای سخنرانی ها می رفتند و بحث داشتند اما امروز آن 
شــرایط مشاهده نمی شود و بیشتر اطلاعات منحصر به آن چیزی است که در فضای 
مجازی دیده می شود و طبیعی است در فضای مجازی که سرعت انتقال اطلاعات بسیار 
بالاســت، جوانان نمی توانند به گزینش اطلاعات درست از غلط بپردازند و اطلاعاتی 
سطحی و بعضا نادرست نصیب شــان می شود و برای مثال می بینیم که جوانان سال 
88 تعریف متفاوتی از مقوله آزادی داشتند و نگاه آنها نسبت به نسل نوظهور کنونی 

عمیق تر و سیاسی تر بود و مطالبات نسل دهه هشتادی ها روبنایی تر است«.
این تحلیلگر مسائل سیاسی همچنین مطرح کرد: »دهه هشتادی ها هم لیدر ندارند 
و هم خود را نیازمند لیدر نمی بینند و تصور می کنند به خوکفایی فکری رســیده اند 
و در همین اعتراضات اخیر می بینیم که گروه های ده-بیســت نفره شکل می دهند و 
مشخص هم نیست که دقیقا چه می خواهند و چون مطالباتشان ریشه ندارد به نتیجه 
هم نمی رســد و البته در پی چنین شرایطی این نسل سرخورده می شوند. چون این 
نسل لیدرپذیر نیستند و هم نسل های قبل نمی توانند بر آنها تأثیر بگذارند و هم خود 

آنها تأثیر نمی پردند، راهبری شان هم کار سختی است«.
او درباره رویکرد مسئولان در قبال نسل دهه هشتادی ها اظهار کرد: »دهه هشتادی ها 
مانند یک ســونامی عمل کردند و مسئولان کاملا غافلگیر شدند و همین موضوع هم 
باعث شد که نتوانند اعصاب خود را در قبال این نسل کنترل کنند. واقعیت این است 
که مســئولان نمی دانند باید در قبال این نســل چه کار کنند. متأسفانه از میانه دهه 
نود برخی جریان های تصمیم ســاز در کشور به این نتیجه رسیدند که چرا باید برای 
حکمرانی این همه دردسر بکشیم؟ می آییم و فضا را بسته تر از قبل می کند تا کنترل 
جامعه راحت تر باشد. هنوز هم برخی مسئولان همین طور فکر می کنند و همواره در 
فکر این هستند که بر امواج ماهواره ها پارازیت بیندازند، اینترنت را فیلتر کنند، صیانت 
کنند و... وقتی نسل جوان چنین فضایی را می بینید احساس می کند که نظرش برای 
مسئولان اهمیتی ندارد و همین نتیجه باعث می شود رفتارهایی لجوجانه از خود نشان 
دهد. این یک واقعیت اســت که در دو انتخابات 98 و 1400 نوع نظارت بر نامزدهای 
انتخاباتی به شــدت انقباضی بود و حداقل پنج نامزدی که رئیس جمهور بالقوه بودند، 
ردصلاحیت شدند. این شرایط باعث شد جامعه احساس تحقیر کند. تصمیم سازان هم 
می گفتند خب حالا آقای رئیسی روی کار آمد و می آید و خوب کار می کند و وضعیت 
اقتصادی را سروسامان می دهد و مردم ساکت می شود زیرا تنها دغدغه مردم اقتصاد 
است اما این طور نشد و مردم بعد از کلی اعتراضات اقتصادی احساس کردند که نادیده 

گرفته می شوند«.
مهاجری در پایان گفت: »من در آخر هم به مســئولان و هم به معترضان می گویند 
که هیچ مطالبه ای در خیابان تکلیفش معلوم نمی شود. این یک بازی دو سرباخت هم 
برای مسئولان و هم برای معترضان است و باید مطالبات در بستر آرامش و با گفت وگو 

حل وفصل شود، نه در کف خیابان ها«.

خانواده مهسا امینی به مجلس شورای 
اسلامی فراخوانده شدند

رییس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها با بیان اینکه مجلس و دولت با جدیت 

پرونده فوت مهسا امینی را بررسی می کنند، گفت: از خانواده امینی دعوت کردیم برای 
بیان اظهارات خود به مجلس بیایند.

 محمد صالح جوکار با اشاره به ماموریت رییس مجلس به کمیسیون امور داخلی برای 
بررسی پرونده فوت خانم امینی گفت: کمیسیون امورداخلی در این راستا گزارش کامل 
در مورد پرونده فوت خانم امینی را از فرمانده انتظامی و پزشــک قانونی اخذ کرده و  
ماموران اورژانس هم مشاهدات خود را به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها  ارائه 
دادند، علاوه بر این فیلم ۳۳ دقیقه ای مرحومه امینی از زمان بازداشــت تا حضور در 
مرکز انتظامی و اعزام به بیمارستان در کمیسیون امورداخلی مورد بازبینی دقیق قرار 

گرفته است.
رییس کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراها اضافه کرد: از خانواده  امینی دعوت 
کردیم برای بیان اظهارات خود به کمیسیون شوراها بیایند و مقرر شد که امکانات ایاب 
و ذهاب و اسکان در تهران برای خانواده  امینی فراهم شود، زیرا این اظهارات می تواند 

برای روشن شدن این پرونده تاثیرات مثبتی داشته باشد.
 جوکار تصریح کرد: گزارشات مکتوب پزشکی قانونی در مورد سم شناسی و پاتولوژی 
باید به صورت مکتوب به کمیســیون امور داخلی کشور و شورها اعلام شود تا بعد از 

جمع بندی این پرونده نتیجه نهایی به سمع و نظر ملت شریف ایران برسد.
وی با بیان اینکه دولت و مجلس با جدیت پیگیر پرونده خانم امینی هستند از مردم 
خواســت که آرامش خود را حفظ کنند و تحت تاثیر تبلیغات منفی معاندین نظام و 

رسانه های بیگانه قرار نگیرند.

روایت خبرگزاری دانشجویان از روز عجیب دانشگاه شریف 
اعلام بی اطلاعی سخنگوی وزارت علوم از آمار دانشجویان بازداشتی

ایســنا نوشت : ســخنگوی وزارت علوم، 
تحقیقــات و فنــاوری گفت: آمــاری از 
دانشــجویان بازداشــتی و زخمی شب 
گذشته در دانشــگاه شریف نداریم. البته 
دانشگاه ها و وزارت علوم در حال استخراج 

این آمار هستند.
علی شمسی پور در نشست خبری امروز، با 
اشاره به ناآرامی های روزهای اخیر اظهار 
کرد: تجمعات روز گذشــته )یک شنبه( 
نسبت به روز شنبه از منظر تعداد و تعداد 
افراد شرکت کننده کمتر بود. این در حالی 
است که جلساتی با روسای دانشگاه های 
تهران در چند شب گذشته برگزار کردیم 

تا شرایط را مدیریت کنیم.
شمســی پور درباره اتفاقات رخ داده در 
دانشــگاه شریف اظهار کرد: شب گذشته 
شاهد حوادثی در دانشگاه شریف بودیم و 
بعضا عباراتی در تجمع دانشجویان مطرح 
شد که در سخت ترین روزهای سال ۷8 و 
88 از زبان دانشجویان شنیده نشده بود. 
به نطر می رســد که این عبارات از پیش 
طراحی شــده اســت چرا که شخصیت 
دانشجویان به ســمت مطرح کردن این 
شــعارها نمی رود. دانشــجویان دانشگاه 
شریف جزو نخبگان هستند و بعید است 
که چنین شعارهایی بدهند. این شعارها 

سبب درهم ریختگی فضا شد.
وی ادامه داد: تجمع دانشجویان به نحوی 
نبود که باعث مشــکل شــود اما اتفاقات 
رخ داده در این تجمع به مرور تند شــد. 
به همین دلیل، رییس دانشــگاه شریف 
از وزیر خواســتند که وارد دانشگاه شوند 
و جریان را مدیریت کنند. بیانیه هایی از 
ســوی ضدانقلاب صادر شده بود و سعی 
داشتند تجمع را به سمت دانشگاه بیاورند.

شمســی پور ادامه داد: شــب گذشته با 

حضــور وزیر علوم در دانشــگاه صنعتی 
شریف، گفتگویی میان وزیر و دانشجویان 
و اساتید صورت گرفت و دکتر زلفی گل 
نکاتــی را متذکر شــدند. دکتر زلفی گل 
اعلام کردند در حــال پیگیری وصعیت 
دانشجویان بازداشت شده هستند . وزیر 
علوم به حفط قوانین تذکر دادند و نسبت 
به آنچه کــه خلاف ســاختار چارچوب 
اکادمیک اســت، نکاتی را متذکر شدند. 
حضور وزیر سبب شد که شرایط مدیریت 

شود و به آرام شدن شرایط کمک کرد.
وی گفــت: حضور وزیر علــوم در جمع 
دانشگاهیان باعث شد که ایشان با جریان، 
فضا، مطالبات و شخصیت افرادی که در 
تجمع بودند، آشــنا شوند. این موضوع به 

پیشرفت روند امور کمک می کند.
ســخنگوی وزارت علوم افزود: با شــروع 
مهرمــاه به ۲ اتفاق بر خوردیم نخســت 
هفتــه ای که ۲ روز تعطیلی داشــتیم و 
از آن طرف ناآرامی هایی که شــروع شد 
و خانواده ها را نگــران کرد. تماس های 
متعددی داشــتیم که خانواده ها اظهار 
نگرانی می کردند و اذعان داشتند که می 
خواهیم فرزندان در کنار خانواده باشند و 

در نهایت آموزش ها مجازی شد.
وی افزود: ۲ روز اول هفته جاری به صورت 
حضوری برگزار شد و از آن طرف فراخوان 
هایی برای تحصن و تجمع داشتیم که از 
آن طرف مرزها هدایت می شد با این حال 
کلاس ها حضوری برگزار شــد و تصمیم 

وزارت خانه بر این بوده و هست.
شمسی پور ادامه داد: البته به طور مثال 
شورای تامین استان زاهدان بخاطر مسایل 
امنیتی تصمیم گرفت دانشگاه به صورت 

حضوری نباشد.
سخنگوی وزارت علوم با بیان اینکه حضور 

دانشــجو در دانشــگاه در دو روز گذشته 
روند رو به رشدی داشت و آمارها را داریم، 
گفت: البته یک هفته طول می کشد که 

دقیق آمارها استخراج شود.
وی اظهار داشــت: مثلا دانشگاه الزهرا روز 
شنبه 900 غذا و روز یکشنبه 1800 غذا 
داده اســت و این نشان می دهد که روند 
حضور دانشــجویان افزایش داشته است. 
دانشگاه ها روز یکشنبه ۳0 درصد نسبت 
به روز شــنبه بیشتر غذا داده اند. حتی در 
دانشگاه شریف هم این روند افزایشی وجود 
داشت. دانشگاه علم و صنعت نیز حدود 4 یا 

۵ هزار غذا به دانشجویان داده است.
شمسی پور با بیان اینکه در کل کشور طی 
دو روز گذشته بیش تر از ۷0 تا 80 درصد 
کلاس ها برگزار شد، گفت: برخی دانشگاه 
ها در تهران حتی بالای 90 درصد کلاس 

ها برگزار شد.
وی ادامــه داد: طی چند روز گذشــته در 
دانشگاه ها بیشتر از ۲00 تا ۳00 نفر تجمع 
نداشتیم. روز یکشنبه نسبت به روز شنبه 

تعداد دانشجویان در تجمع کمتر شد.
شمسی پور با اشاره به اتفاقات روز گذشته 
در دانشگاه شریف گفت: دیروز اتفاقی در 
شریف افتاد که در سطح جامعه کمتر دیده 
بودیم؛ شــعارهای رادیکال داده شد و فکر 
می کنیم خط دهی از جای دیگر رخ داده 
است. هیچ وقت چنین عباراتی را طی سال 
های اخیر از دهان دانشجو نشنیده بودم. به 
نظرم طراحی اتفاق افتاد که عبارات زشتی 
استفاده شود. فکر می کنم دانشجو هیچ 
وقت به این ســمت نمی رود به خصوص 
دانشگاه شریف که یکی از بهترین دانشگاه 

های منطقه است.
وی ادامه داد: روز گذشته تجمع در دانشگاه 
شریف بیش تر از ۲00 تا ۳00 نفر نبود اما 

فضا تند و نهایتا منجر به این شد که رئیس 
دانشگاه از وزیر خواست به دانشگاه بیایند و 
فضا را ببینند. گفتگویی انجام دهند و فضا 
را آرام  کنند. وزیر به محض ورود تلاش کرد 

فضا را آرام کند.
شمســی پور گفت: این در حالی است که 
فراخوان هایی داشتیم از سوی ضدانقلاب 
که از آشوب گران می خواستند که به سمت 

دانشگاه بیایند.
سخنگوی وزارت علوم درباره اینکه گفته 
شــده وقایع شب گذشــته در پارکینگ 
دانشگاه شریف رخ داده است، گفت: خیر 
آن محل که فیلم آن هم  منتشــر شــده، 
پارکینگ دانشگاه شــریف نیست و یک 
پارکینگ عمومی است و کارکنان ادارات 

دیگر هم از آنجا استفاده می کنند.
شمســی پور با اشــاره به اینکه از جهت 
حقوقی همــکاری با کشــور متخاصم از 
جمله ارسال فیلم حتما جرم محسوب می 
شــود، گفت: به بهانه اتفاقی که افتاد، کل 
اسلام در برابر کفر قرار گرفته است. ما ساز 
و کار و چارچوبــی برای برخورد با اتفاقات 
دانشگاه داریم البته اگر جنبه امنیت ملی 
نداشته باشــد. به طور مثال اگر استادی 
کلاســی تشــکیل نداد ما در ابتدا پدرانه 
برخورد می کنیم و بارها تذکر می دهیم و 
در نهایت برخورد خواهیم داشت. نگاه روسا 

به دانشجویان نگاه پدر به فرزندش است.
شمســی پور دربــاره آمار دانشــجویان 
بازداشتی گفت: آمار قطعی از دانشجویان 
بازداشتی وجود ندارد و غالب دستگیری 
ها خارج از دانشگاه بوده است. چرا که به 
طور مثال فرد دانشجوی دانشگاه تهران 
بوده اما در ســاری بازداشت شده است. 
نیروی های امنیتی داخل دانشگاه کسی 
را دســتگیر نمی کنند اما اگر به بیرون 

دانشــگاه بروند، بالطبع ایــن اتفاق رخ 
خواهد داد.

مشــاور وزیر علوم بیان کــرد: از جهت 
قانونی رئیس دانشگاه می تواند از دستگاه 
های امنیتی بخواهد که به داخل دانشگاه 
بیایند ولی در هفته های اخیر این اتفاق 

اصلا رخ نداده است.
شمسی پور با اشــاره به اینکه چند هزار 
نفر از اســاتید بیانیه دادنــد و از مواضع 
نظام دفاع کردند و درصد خیلی بالایی از 
کلاس ها تشکیل شده است، گفت: برخی 
اســاتید هم  معترض بودند و بیانیه دادند 
اما هیچ حرفی از عدم تشکیل کلاس زده 
نشده است. تعداد معدودی هم هستند که 
مصاحبه می کنند و عملا کلاس تشکل 
نمی دهند اما رویه مــا گفتگو و برادری 
است تا این دوستان به فضای دانشجویی 
و رســانه ای کمک کنند تا دانشــگاه به 

آرامش برسد.
ســخنگوی وزارت علــوم ادامــه داد: از 
دانشگاهیان درخواست می کنم به گفتگو 
رو بیاورند؛ هرچقــدر گفتگو کنیم ضرر 
ندارد و راحت تر به تفاهم می رسیم حتی 
اگر به تفاهم نرســیم، حداقل توانستیم 
ارتباط برقرار کنیم. هرچقدر به ســمت 
استادیومی شــدن برویم، فضا ملتهب تر 

خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه روسا تلاش خواهند 
کرد کــه به دانشــجویان کمک کنند و 
فضای حضــور دانشــجویان را به 100 
درصد برســانند، گفت: اگر دانشــجویی 
بازداشت شده و جرم کوچکی انجام داده 
و یا پشیمان است تلاش کنیم این ها آزاد 
شوند و اگر هم افرادی کماکان بازداشت 
هستند به دلیل این است که اتهام خاصی 
دارند و مستنداتی علیه آن ها وجود دارد.

دیدگاه

پشت پرده توقف مذاکرات وین چیست؟
بعید اســت که قبل از انتخابات میان دوره ای کنگره 
آمریکا، هیــچ توافقی با ایران حاصل شــود، اما یک 
دیپلمات اروپایی گفته آن ها امیدوارند قبل از نشست 

شورای حکام در نوامبر، گشایش هایی حاصل شود.
 خبرهایی رســیده که گفته شــده ایــران از آژانس 
بین المللی انرژی اتمی خواســته بررســی ها درباره 
فعالیت های هسته ای اعلام نشده در گذشته را متوقف 
کند. به گفته یک دیپلمات اروپایی، توافق هســته ای 
فقط یک مانع دارد، اما این مانع بزرگی اســت. باراک 
راوید در یادداشــتی در نشــریه آمریکایی اکسیوس 
درباره همین موضوع نوشــته پشــت پرده چیست؟ 
رئیس جمهور ایران ابراهیم رئیسی در سخنرانی خود 
در مجمع عمومی ســازمان ملل بر نیاز به تضمین از 
ســوی آمریکا برای عدم خروج مجدد از توافق تاکید 
کرد. اما به گفته یک دیپلمات ارشد اروپایی، پیام های 
خصوصی که در حاشیه نشست رد و بدل شده نشان 
می دهد تنها درخواست ایران معطوف به بازرسی های 
آژانس بین المللی انرژی اتمی بوده است. این مساله به 
تایید یک مقام ارشد آمریکایی که درجریان جزییات 
دیدار مکرون و ابراهیم رئیســی در حاشــیه نشست 

مجمع عمومی بوده، رسیده است.
مقام اروپایی گفته ایرانی ها به این نتیجه رسیده اند که 
آمریکا می تواند به راحتی به آژانس بگوید مشــکل را 
کنار بگذارد، اما رافائل گروسی مدیرکل آژانس و دولت 
بایدن معتقدند مساله باید قبل از توقف بازرسی های 
آزانس حل و فصل شــود.یک پشت صحنه دیگر هم 
وجود دارد؛ به گفته یک دیپلمات اروپایی، نیمه شب 
1۵ آگوست توافقی حاصل شــده بود و فقط بعضی 
مسائل فنی باقی مانده بود، اما زمانی که ایران و آمریکا 
سعی داشتند این مسائل را با همکاری نزدیک حل و 
فصل کنند، ایرانی ها برای اولین بار مساله بسته شدن 
پرونده بازرسی های آژانس بین المللی انرژی اتمی به 

عنوان یک پیش فرض را پیش کشیدند.
این دیپلمــات اروپایی گفته اتفاقی در تهران رخ داد. 
شاید بالاترین مقامات ایران تصمیم گرفتند که بدون 

بســته شــدن پرونده آژانس تن به توافق ندهند. به 
گزارش رویداد۲4 در پاسخ به فضای موجود، ایرانی ها 
ادعای اسرائیل در مورد وجود ذرات اورانیوم را رد کرده 
و گفته آمریکا و اروپا باید مساله را به صورت سیاسی 

حل و فصل کنند.
یک دیپلمات اروپایی گفته تا زمانی که ایرانی ها فکر 
کنند کافیست آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا تلفن 
را بردارد و به گروســی بگوید مساله را رها کن؛ ما به 
توافقی با ایران نخواهیم رسید. دیپلمات های اروپایی 
بار ها به ایران توضیح داده اند که این پرونده اینجور کار 
نمی کند. برای مثال هیچ فشار سیاسی نتوانست مانع 
از اعلام گزارش های نقض حقوق بشر توسط سازمان 

ملل در مورد شین جیانگ چین شود.
هیاتــی از ایران به ریاســت محمد اســلامی رئیس 
ســازمان انرژی اتمی روز دوشنبه عازم وین شد تا با 
رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین الملی انرژی اتمی 

دیدار کند. گروسی در این دیدار بر روشن سازی مساله 
کنونی با ایران در ارتباط با بررسی های آژانس تاکید 
کرد و در توییتر خود نوشت کار های زیادی پیش روی 

ماست.
حسین امیرعبداللهیان وزیر خارجه ایران در گفت وگو 
با رسانه المانیتور که روز یکشنبه هفته گذشته منتشر 
شــد اعلام کرد ایران آماده پاســخگویی به سوالات 
آژانس در خصوص ادعا های مطرح شــده علیه ایران 

است.
بعید اســت که قبل از انتخابات میان دوره ای کنگره 
آمریکا، هیــچ توافقی با ایران حاصل شــود، اما یک 
دیپلمات اروپایی گفته آن ها امیدوارند قبل از نشست 
شورای حکام در نوامبر، گشایش هایی حاصل شود. با 
این حال ایرانی ها هیچ عجله ای ندارند و مطلقا اهمیتی 

به این ددلاین های قدرت های غربی نمی دهند.

توافق برای انتقال منابع ارزی 
آزادشده ایران به یک کشور 

همسایه
تنهــا مانع برای انتقال وجوه آزاد شــده ایــران در کره 
جنوبی، تعیین حساب و بانک عامل مورد پذیرش طرفین 
بود که این بانک هم در یکی از کشورهای منطقه تعیین 
شــده و مورد توافق طرفین قرار گرفته اســت.: با تداوم 
گفتگوهایی که با واسطه میان ایران و آمریکا انجام شد، 
بانک مرکزی یکی از کشــورهای منطقه به عنوان بانک 
عامــل برای واریز وجوه آزاد شــده ایران در کره جنوبی 

مورد توافق قرار گرفت.
 روز شــنبه از آزادســازی ۷ میلیارد دلار از منابع ارزی 

مسدود شده ایران در کره جنوبی خبر داده بود.
مذاکرات مربوط به تبادل زندانیان و آزادســازی منابع 
ارزی ایران در کشورهای خارجی، ماه ها قبل انجام شده 
بود لیکن طرف آمریکایی پس از چند بار کارشکنی، اخیرا 

برای اجرای توافقات قبلی اعلام آمادگی کرد.
تنها مانع در این خصوص؛ تعیین حســاب و بانک عامل 
مورد پذیرش طرفین بود که اخبار رسیده به »نورنیوز« 
حاکی اســت این بانک هم در یکی از کشورهای منطقه 

تعیین شده و مورد توافق طرفین قرار گرفته است.
در همین راستا؛ امروز دوشنبه رئیس کل بانک مرکزی 
در پاســخ به سوال خبرنگاری در خصوص جزئیات خبر 
آزادسازی ۷ میلیارد دلار گفت: خوشبختانه با هماهنگی 
و همکاری وزارت امور خارجه پیشرفت خوبی ایجاد شده 

و در روزهای آینده خبرهای خوبی منتشر خواهد شد.
گفتنی است طی روزهای گذشته برخی مقامات رسمی و 
رسانه های غربی با بیان این نکته که آزادسازی باقر نمازی 
در قبال رفع انســداد منابــع ارزی ایران در کره جنوبی 
نبوده سعی کردند خبر آزادسازی وجوه ارزی بلوکه شده 

ایران در کره را به حاشیه ببرند.
از یک منبع مطلع امنیتی کسب اطلاع کرد که؛ »تبادل 
چهار زندانی در ایران با چهار زندانی در آمریکا به علاوه 
آزادسازی منابع ارزی ایران در کره جنوبی« مورد توافق 
قــرار گرفته لیکن آزادی »باقر نمــازی« که به دلایل 
انسان دوستانه انجام شده، ارتباطی به توافق ذکر شده 

ندارد.

ویژه
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جزییات روند افزایش حقوق سال آینده کارمندان
بالاخره پس از گذشــت حــدود ۲ ماه از 
اعلام خبر احتمال افزایش دوباره حقوق 
کارمندان و گمانه زنی ها در این خصوص، 
تکلیف روشــن شــد و به نظر می رسد 
افزایش حقوق به سال آینده موکول شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایلنا، گزارش ها نشــان می دهد که در 
جلسه اخیر مسوولان ارشد سازمان برنامه 
و بودجه، افزایش حقوق ســال 140۲ در 
قالب ساختار و مبانی اقتصادی بخشنامه 

بودجه سال 140۲ بررسی شد.
مطابق برنامه زمان بندی اعلام شــده در 
این نشست، پس از تصویب خط مشی ها 
و سیاســت های بخشــنامه بودجــه در 
شــورای اقتصاد، بخشنامه بودجه توسط 
رئیس جمهور ابلاغ می شــود و در ادامه 
با اعلام بودجه پیشــنهادی دستگاه ها به 
ســازمان برنامه و بودجه کشور تا پایان 
مهرماه و جمع بندی این پیشنهادها تا ۲۵ 
آبان ماه، لایحه بودجه سال 140۲ تا 10 
آذرماه در دولت نهایی شده و لایحه تا 1۵ 
آذرماه به مجلس شورای اسلامی تقدیم 

خواهد شد.
پیشنهادی که به دولت رفت

در روزهای اخیر رییس سازمان برنامه و 
بودجه و رییس کمیسیون تلفیق بودجه 
مجلس در صحبت هایی جداگانه، احتمال 
افزایــش حقــوق کارکنان دولــت را به 

شیوه هایی متفاوت تایید کرده اند.
مردادمــاه امســال نیــز ســازمان امور 
اســتخدامی اعــلام کرد که پیشــنهاد 
افزایش حقوق کارمندان در حال بررسی 
است. براســاس اعلام ســازمان اداری و 
اســتخدامی کشور در آن زمان، پیشنهاد 
افزایش حقوق و مســتمری کارمندان و 
بازنشستگان، توسط این سازمان مشترک 

با سازمان برنامه و بودجه کشور به دولت 
ارائه شد.

قدرت  افزایش  پرداخت ها،  عادلانه سازی 
خریــد و همچنین کمک به حفظ بنیان 
خانواده در راستای قانون جوانی جمعیت 
کشور، از اهداف این پیشنهاد عنوان شده 

است.
الگوی جدید پیشنهادی، اینگونه است که 
معادل ریالی امتیازاتی که برای کارمندان 
مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری 
و قانون نظام هماهنگ پرداخت کارکنان 
دولت با عنوان متناسب ســازی حقوق به 
صورت ثابت در احکام کارگزینی در نظر 
گرفته می شــود، به حقوق افزوده خواهد 

شد.
چالش تامین اعتبار

اما در هشــتمین روز شهریورماه مسعود 

میرکاظمی، رییس سازمان برنامه و بودجه 
در پاسخ به ســوالی در خصوص افزایش 
حقــوق کارکنان دولت و بازنشســته ها، 
اعلام کرد: جلســات بررسی این موضوع 
در حال برگزاری است تا منابع مالی برای 
اجرای آن تامین شود البته هنوز در دولت 

نهایی نشده است.
وی گفــت: موضــوع افزایــش حقوق ها 
ابتدا باید در دولت نهایی شــود، ســپس 
به مجلس شورای اســلامی یا سران قوا 

فرستاده می شود که قانونی و اجرا شود.
از ســوی دیگــر میثم لطیفــی، رییس 
ســازمان اداری و اســتخدامی نیز گفت: 
تامیــن اعتبارات بــرای افزایش حقوق و 
دستمزد باید از منابع پایدار باشد و نباید 
استقراض از بانک مرکزی صورت گیرد که 

بار تورمی داشته باشد.

فرمول همسان سازی حقوق کارمندان
در این میان، چندی پیش میثم لطیفی، 
رییس سازمان اداری و استخدامی اوایل 
اتخاذ شده  شهریورماه درباره تصمیمات 
برای افزایش حقوق و دستمزد کارکنان 
دولــت گفت: بــرای جبــران خدمات، 
پیشــنهادهایی را تهیه کرده ایم که البته 
این موضــوع در لایحه بودجه 1401 هم 

آمده بود، اما مجلس آن را تغییر داد.
معاون رئیس جمهور افزود: نظام جبران 
خدمــات مبتنی بر درصد اســت و برای 
کارکنانی کــه دریافتی بالاتــری دارند، 
این درصد باعث می شــود دریافتی این 
افــراد بالاتر برود. از این رو با توجه قانون 
خدمات مصوب ســال 8۶ افزایش حقوق 
باید بر اساس امتیاز و ضریب سالانه باشد 

که مغفول مانده است.

لطیفی تاکید کرد: پیشــنهاد ما این بود 
که الگوی امتیــازی برای افزایش حقوق 
و دستمزد در نظر گرفته شود. همچنین 
پیشــنهاد دادیم تــا افزایــش حقوق و 
دســتمزد از ابتدای شــهریورماه به اجرا 
برسد؛ البته نگران منابع افزایش حقوق و 

دستمزد هستیم.
وی افزود: تامیــن اعتبارات برای افزایش 
حقوق و دستمزد باید از منابع پایدار باشد 
و نباید استقراض از بانک مرکزی صورت 

گیرد که بار تورمی داشته باشد.
وی همچنین درباره همسان سازی حقوق 
کارمندان گفت: برای ســاماندهی الگوی 
پرداخت عادلانــه در ســازمان اداری و 
اســتخدامی کارگروهی بــا حضور چند 
دستگاه تشــکیل شده است. کارکنان در 
نظام پرداخت حقوق و دستمزد از مسائلی 
رنج می برند که نیازمند اصلاح است؛ البته 
موضوع اصلی بحث تورم است و تا زمانی 
که مساله تورم حل نشود، افزایش حقوق 
هر چند به طور مقطعی نشاطی را ایجاد 
می کند اما در نهایت اثری نخواهد داشت.

رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی با 
بیــان اینکه در بحث حقوق و دســتمزد 
اقتضائات سازمان ها و دستگاه ها را در نظر 
می گیریم، تاکید کرد: در بحث پرداخت 
حقوق عادلانه به ســمت شغل خاص در 
دســتگاه و ســازمان ها می رویم و قطعا 
همسان سازی حقوق به معنای پرداخت 
حقوق یکسان به کارکنان یک دستگاه و 
سازمان نیست چراکه شرایط رقابتی بین 
کارکنان در این شرایط از بین می رود اما 
به زودی نظام جامــع یکپارچه حقوق و 
دســتمزد خواهیم داشت و ایجاد شناسه 
یکتا برای کارکنان دقیقا در همین راستا 

است.

تورم ترکیه به ۱۸۶ درصد رسید
موسســه آماری ترکیه اعلام کــرد تورم ماه 
سپتامبر ترکیه به 8۳.4۵ درصد رسیده است.

بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از بیزنس، در اوایل ســپتامبر، مقامات ترکیه 
برنامه توســعه اقتصادی میان مدتی را اعلام 
کردند که نشــان می داد تورم تا پایان ســال 
جــاری ۶۵ درصد و در ســال ۲0۲۵ به 9.9 

درصد خواهد رسید.
موسســه آمار ترکیه )TUIK( روز دوشنبه گزارش کرد که تورم سالانه در ترکیه در 

سپتامبر ۲0۲۲ به 8۳.4۵ درصد رسید.
تورم در ماه آگوست به 80.۲1 درصد رسید.

در همین حال، بر اســاس اطلاعات ارائه شده توســط گروه مستقل تحقیقات تورم  
)ENAG(، تورم واقعی سالانه ترکیه به 18۶.۲۷ درصد در مقایسه با 181.۳۷ درصد 

در ماه قبل افزایش یافت.
مقامات این کشور از دسامبر گذشته به اصطلاح سیاست جدید اقتصادی را با تمرکز بر 

تقویت پول ملی دنبال کرده اند.
پیش از این، بانک مرکزی جمهوری ترکیه نرخ بهره را به 1۲ درصد کاهش داد و پس 

از آن رشد قیمت مصرف کننده شتاب گرفت، در حالی که لیر در حال تضعیف بود.

آغاز روند نزولی قیمت مرغ
عرضه مرغ در بازار افزایش یافته و صف خرید 
این محصول بــه قیمت مصوب هر کیلوگرم 
۵9800 تومان در میادین میوه جمع شــده 

است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
تســنیم ، قیمت مرغ که در روزهای گذشته 
تا هرکیلوگرم ۷0 هزار تومان در برخی نقاط 

تهران افزایش یافته بود و عرضه این محصول در میادین میوه و تره بار شهرداری تهران 
با قیمت مصوب هرکیلوگرم ۵9 هزار و 800 تومان با صف خریداری همراه بود، اکنون 

قیمت مرغ در سطح شهر کاهش یافته و صف مرغ در میادین هم جمع شده است.
مشاهدات میدانی نشان می دهد که هر کیلوگرم مرغ در تهران حدود ۶4 هزار تومان به 

فروش میرسد و با ۶ هزار تومان کاهش به قیمت مصوب نزدیک شده است.
مدیران یکی از میادین میوه و تره بار می گوید: دلیل شلوغی فروشگاه های عرضه مرغ 
در میادین و صف خرید این محصول کاهش عرضه مرغ توســط مرغداران در بازار، به 
امید افزایش قیمت این محصول بود، اما با توجه به اینکه افزایش قیمت مرغ در ستاد 

تنظیم بازار مصوب نشد توزیع مرغ دوباره افزایش یافته است.
یکی از فروشــگاه های عرضه مواد پروتئینی خیابان یوسف آباد تهران که در روزهای 
گذشته هرکیلوگرم مرغ را ۷0 تا ۷1 هزار تومان به فروش می رساند نیز اکنون قیمت 

خود را به ۶4 هزار تومان کاهش داده است.

بازنشستگان کشوری بخوانند
مدیرکل فرهنگی صندوق بازنشستگی کشوری 
از افزایــش کمک هزینه ســفرهای زیارتی و 

سیاحتی بازنشستگان کشوری خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از خبرآنلاین، محمود مرتضایی فرد با اشاره 
به درخواســت بازنشستگان مبنی بر افزایش 
کمــک هزینه و تخصیص وام به ســفرهای 

بازنشســتگی، گفت: برای رفاه حال و ایجاد انگیزه در میان بازنشستگان عزیز، کمک 
هزینه سفر بازنشستگان کشوری برای سایر مقاصد بجز مشهد مقدس از ۵00 هزار به 

۷00 هزار تومان برای هر شماره دفتر کل افزایش یافت.
وی افزود: بازنشســتگان متقاضی سفر از اســتان های غیر همجوار به مقصد مشهد 
مقدس، )به جز ۵ اســتان مبدأ خراسان شمالی، خراســان رضوی، خراسان جنوبی، 
ســمنان و گلســتان(، می توانند به ازای هر نفر و تا سقف دو نفر از کمک هزینه یک 

میلیون تومانی صندوق بهره مند شوند.
مرتضایی فرد با اشــاره به اینکه از 1۵ مرداد تا پایان شهریور امسال بیش از ۷1۶ نفر 
بازنشســته و همراه تورهای این صندوق را رزرو کــرده اند، گفت: در این مدت، 4۷۲ 

بازنشسته و همراه از تورها استفاده کرده و مابقی در حال استفاده از آنها هستند.
به گفته مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری، تورهای تعریف 
این صندوق در دوره زمانی مورد بررســی، آبدرمانی محلات، کیش، مشــهد، گیلان و 
سرعین بوده است.پیش از این نیز اداره کل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی 
کشــوری از فراهم شدن امکان پرداخت تســهیلات اعتباری 4 میلیون تومانی سفر به 

بازنشستگان و وظیفه بگیران تحت پوشش، به صورت قرض الحسنه خبر داده بود.
این تسهیلات بانکی به مبلغ 4 میلیون تومان با دوره بازپرداخت یک ساله و نرخ کارمزد 
4 درصد به متقاضیان ارائه می شود و بازپرداخت آن یک ماه پس از پرداخت، از حقوق 

فرد بازنشسته کسر خواهد شد.

خوداظهاری مبنای تشخیص حساب های 
تجاری و شخصی است

رئیس کل بانک مرکزی گفت: امســال مبنای 
تشــخیص حســاب های تجاری و غیرتجاری 
خوداظهاری افراد اســت و افرادی که متقاضی 
اســتفاده از مزایای حساب های تجاری هستند 

می توانند اعلام کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقلا از ایرنا، 
»علی صالح آبادی« در حاشیه مراسم رونمایی 
از درگاه یکپارچه اعلام نرخ ارز صرافی ها درباره 

تفکیک حساب های تجاری و شخصی اظهارداشت: با ساماندهی دستگاه های کارت خوان و 
درگاه های پرداخت تفکیک حســاب ها انجام می شود و کسانی که کارت خوان دارند اکثرا 

حساب های تجاری معرفی می کنند در این زمینه مشکلی نیست.
وی افزود: هم اکنون تمام کارت خوان ها به پرونده مالیاتی متصل هستند و حساب تجاری 
محسوب می شوند.رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: با توافق در جلسه شورای پول و اعتبار 
مقرر شد که امسال مبنای تشخیص حساب های تجاری و غیر تجاری خود اظهاری افراد 

باشد و امسال تعداد معاملات و مبالغ هر حساب موضوعیتی ندارد.
رییس کل بانک مرکزی همچنین درباره افزایش نرخ دلار در روزهای گذشته گفت: بانک 
مرکزی حضور فعالی در بازار دارد و صادرکنندگان هم با بانک مرکزی همکاری می کنند و 
تلاش ما این است که دربازار ارز تعادل ایجاد کنیم.وی در مورد رمزریال بانک مرکزی گفت: 
رمز ریال پیش از این وارد تست و آزمایش شده بود که البته مبلغ آن یک میلیارد تومان 
بود و بانک های ملت و ملی و دو فروشگاه به صورت آزمایشی در حال استفاده از رمز ریال 
هستند.صالح آبادی افزود: با پایان این مرحله از تست، وارد آزمایش های گسترده تر خواهیم 
شــد که امیدوارم در مهر ماه وارد مرحله آزمایشی گسترده تر شویم.در ادامه جلسه وی در 
مورد استفاده از ابزارهای اعتباری بانک مرکزی گفت: امسال موفق شدیم ابزار اوراق گام را به 
خوبی معرفی کنیم حجم معاملات اوراق گام به ۲۶ هزار میلیارد تومان رسیده در حالی که 
از بهمن 99 تا تیر ماه امسال در مجموع 8.8 هزار میلیارد تومان اوراق گام منتشر شده بود.
رئیس کل بانک مرکزی افزود:در سه ماه گذشته این رقم به ۲۶ میلیارد دلار رسیده است 
و امیدواریم تا پایان امسال بتوانیم 100 هزار میلیارد تومان اوراق گام برای بخش صنعت و 

100 هزار میلیارد تومان نیز برای دیگر بخش های اقتصادی منتشر کنیم.

خبر

فیلترینگ و افزایش نرخ تورم و ارز!
کاربران ایرانی اینستاگرام، ۷ برابر اعضای پیام رسان های داخلی هستند

قریب بــه ۲هفته از قطعــی اینترنت و 
شــبکه های  پرکاربردترین  فیلترینــگ 
اجتماعــی در ایران میگــذرد. علاوه بر 
ســایر جنبه ها، موضوع جائز اهمیت در 
این خصوص این است که در این شرایط 
فیلترینگ شبکه هایی که در کشور بیش 
۶0میلیون کاربر دارد معیشت 9 میلیون 
نفــر را به مخاطره انداختــه و به عقیده 
صاحبنظران حوزه اقتصادی، بدون تردید 
این مسدودســازی افزایش نــرخ تورم و 

بیکاری را در پی دارد!
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از تجارت نیوز، اعتراضــات در ایران 
وارد ســومین هفته شــد. به دنبال آن، 
قطعی اینترنت و فیلترینگ نیز وارد روز 
چهاردهم شد و همچنان ادامه دارد. برخی 
از شبکه های اجتماعی و بازی های آنلاین 

نیز فیلتر شدند.
محدودیت های اینترنتی ادامه دارد!؟

پیــش از ایــن احمــد وحیــدی، وزیر 
کشــور گفت که تا پایان شــرایط فعلی، 
محدودیت های اینترنتــی ادامه دارد. اما 
تجربه های قبلــی از فیلترینگ در ایران 
نشان می دهد برنامه های فیلتر شده دیگر 
رفع فیلتر نشــدند؛ نمونــه آن هم فیلتر 

تلگرام.
با وجود انتقاد صاحبان کســب وکارهای 
آنلاین، کارشناســان استارتاپی و فعالان 
اقتصادی دیگر، هنــوز اینترنت ایران در 
اغماست. یکی از شریان های مهم ارتباطی 
که دولت از آن بــرای کنترل اعتراضات 

مردمی استفاده می کند.
اعتراضاتــی کــه سال هاســت برخی از 

کارشناســان در حوزه های مختلف برای 
وقوع آن هشــدار داده بودند. اما نه تنها 
به خواســت معترضان توجهی نشد بلکه 
شــرایط اقتصادی و اجتماعی رو به بدتر 

شدن پیش رفت.
حالا هم با فیلترینــگ و قطعی اینترنت 
کســب وکارهای زیادی در خطر نابودی 
اســت. مشاغل فردی تا شــرکت هایی با 
داشــتن ده ها کارمند کــه حقوق آنها به 
همین اینترنت و شــبکه های اجتماعی 
مانند اینستاگرام بند است، در بلاتکلیفی 
هســتند. اما قطعی اینترنت و فیلترینگ 
چقدر مشــکلات اقتصادی و اجتماعی را 

تشدید می کند؟
فیلترینگ تورم را افزایش می دهد

در ایــن خصوص ســهراب دل  انگیزان، 
کارشناس اقتصادی می گوید: »اعتراضاتِ 
این روزها مجموعه ای از سوالاتی است که 
به آنها پاسخی داده نشد. بخش عمده ای 
از آن اقتصادی و بخش دیگر آن اجتماعی 
و مسائل دیگری بود که در نهایت سر باز 

کردند.«
ایــن کارشــناس اقتصادی با اشــاره به 
اینترنت و  اقتصادی قطعــی  خســارت 
فیلترینگ می گویــد: »احتمال می دهیم 
اثرات تورمی مثبت، اثر بیکاری فزاینده و 
اثر رشد کاهنده در اقتصاد ایران به دنبال 

داشته باشد.«
دل انگیزان ادامه می دهد: »شرایط فعلی 
اثرات رکودی روی اقتصاد می گذرد. تقاضا 
را تحریک می کند، اما عرضه کاهش پیدا 
می کند. بنابراین نه تنها رکود بلکه تورم 

بیشتری را به وجود می آورد.«

تاثیر قطع اینترنت روی نرخ ارز
به گفته دل انگیزان نه تنها کسب وکارهای 
مجازی بلکه نرخ ارز هم می تواند از شرایط 
فعلــی تاثیر بگیــرد. او توضیح می دهد: 
»قطعی اینترنــت و فیلتــر برنامه ها، از 
یک ســو بی اعتمادی به اقتصاد را بیشتر 
می کند، از ســوی دیگر نــرخ ارز را هم 

ممکن است تحریک کند.«
این کارشــناس اقتصادی ادامه می دهد: 
»اگر نرخ ارز تحریک شود به عنوان یک 
عامل پایه، قیمت عوامل تولیدی را هم بالا 
می برد. بنابراین می تواند یک اخلال مازاد 
بــر اخلال های موجــود در اقتصاد ایران 

باشد.«
سوال مهم اینجاســت که قطع اینترنت 
به اعتراضات دامــن می زند؟ دل انگیزان 
در این مورد می گوید: »نمی توانم بگویم 
بله یا خیر. چون موضوع برای من مبهم 
اســت. اما این شرایط، مطالبه گری حوزه 
اجتماعی را بیشتر می کند. دسترسی به 
اطلاعات را محدود می کند، اســتفاده از 
راه های دور زدن محدودیت هم بیشــتر 

می شود.«
۷ برابر پیام رسان های داخلی عضو 

اینستاگرام هستند
مدت هاســت که اســتفاده از شبکه های 
اجتماعی جز جدایی ناپذیر زندگی بسیاری 
از مردم شــده است. بنا بر داده های مرکز 
آمار ایران، تنها در اینستاگرام تا سال 99 
بیش از ۲۷ میلیون نفر عضویت داشتند. 
از آن زمان تاکنون افرادی بیشــتری به 
این شبکه اجتماعی پیوســتند که آمار 
دقیقی از آن در دســت نیست. اما آنچه 
مشــخص است، حدود 11 میلیون نفر از 
راه شــبکه های اجتماعی کســب درآمد 

می کنند.
بــه گزارش مرکز آمار و تا ســال 1۳99، 
بیــش از ۳۵ میلیون نفــر در واتس اپ، 
بیــش از ۲۶ میلیون نفر در تلگرام، بیش 
از یک میلیون نفر در توییتر و بیش از یک 

میلیون نفر در فیسبوک عضو بودند.
این در حالی اســت که در سه پیام رسان 
داخلی سروش، بله و ایتا مجموعا حدود 
چهار میلیون نفر عضو بودند. )تا سال 99(
به عبارتی تنها در اینستاگرام هفت برابر 
سه پیام رســان داخلی، کاربر ایرانی عضو 

بودند. ضمن اینکــه از آن زمان تاکنون 
کاربران ایرانی که در اینســتاگرام و سایر 
برنامه های غیرایرانی عضو هستند، بیشتر 

هم شده است.
پیش از این رضا الفت نسب، عضو هیات 
مدیره اتحادیه کسب و کارهای کشوری 
به تجارت نیوز گفت که معیشت حدود 10 

میلیون نفر به اینستاگرام وابسته است.
انجمن تجارت الکترونیک نیز در روزهای 
اخیر و با تداوم قطعی اینترنت و فیلترینگ 
در بیانیه ای اعلام کرد که قطع دسترسی 
بــه اینســتاگرام، بیــش از 400 هــزار 
کسب وکار را با خطر نابودی مواجه کرده 

است.
اخیرا عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات درباره 
کسب وکارهای آنلاین گفت: »تمام تلاش 
خود را برای حل مشکل کسب و کارهای 
برخط و همچنین تقویت زیرســاخت ها 
و پلتفرم هــای داخلــی بــرای میزبانی 
کســب وکارها و هموطنــان عزیز به کار 

بسته ایم.«
این در حالی است که در همین روزهای 
اخیر و با قطع اینترنت بین المللی عضویت 
در پیام رســان ایتا با اخلال مواجه شــد. 
پیامی که کاربــران جدید برای عضویت 
در ایتــا با آن دریافــت کردند: »به دلیل 
بروزرسانی و ارتقا سرورها، موقتا ارسال کد 

برای کاربران جدید مقدور نیست.«
با همه اینها هنوز سرنوشــت رفع فیلتر 
اینستاگرام و واتس اپ در ایران مشخص 
نیست. پیش از این وزیر ارتباطات گفته 
بود مرجع رسیدگی به پلتفرم های فیلتر 

شده بر عهده وزارت ارتباطات نیست.

قطعی اینترنت و 
فیلتر برنامه ها، از یک سو 
بی اعتمادی به اقتصاد را 
بیشتر می کند، از سوی دیگر 
نرخ ارز را هم ممکن است 
تحریک کند. اگر نرخ ارز 
تحریک شود به عنوان یک 
عامل پایه، قیمت عوامل 
تولیدی را هم بالا می برد. 
بنابراین می تواند یک اخلال 
مازاد بر اخلال های موجود 
در اقتصاد ایران باشد
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غریبه بودن دانش آموزان ابتدایی با فضای 
مدرسه؛ رگه  روانی کرونا برای بچه ها

یک روانشناس با اشاره به آموزش حضوری 
دانــش آمــوزان در ســال تحصیلی جدید 
و غریبه بــودن آنها به ویــژه دانش آموزان 
پایه های دوم و ســوم ابتدایــی با محیط و 
فضای مدرسه به دلیل آموزش غیر حضوری 
در دو ســال پاندمی کوویــد 19، گفت: دو، 
سه سالی هست که بچه ها به دلیل پاندمی 

کووید 19 و کاهش ارتباطات اجتماعی با هم معاشــرتی نداشــته اند. ازاین رو بهتر 
اســت والدین و معلمان نحوه معاشــرت کردن دانش آموزان با یکدیگر در محیط 
مدرسه را به آنها یاد دهند تا این احساس غریبگی با محیط مدرسه و هم کلاسی ها 

بر طرف شود.
گوهر یســنا انزانی در گفت وگو با ایسنا، غریبه بودن دانش آموزان با فضای مدرسه 
را از جملــه چالش های امــروزی والدین و معلمان عنوان کــرد و با تاکید بر اینکه 
معلمان باید به دانش آموزان کمک کنند تا با فضای مدرسه و محیط آن آشنا شده 
و ارتباط برقرار کنند، اظهار کرد: در شــرایط کنونی که به دلیل پاندمی کووید 19 
دانش آموزان از محیط مدرســه دور بوده و با آن غریبه شده اند، معلمان باید کمک 
کنند تا بچه ها در ساعات زنگ تفریح با همکلاسی های خود به خوبی ارتباط گرفته 

و احساس امنیت را از محیط مدرسه، معلم و همکلاسی های خود دریافت کنند.
این روانشــناس با بیان اینکه معلمان باید با تفاوت میان دانش آموزان آشنا بوده و 
استعدادهای مختلف آنها را بشناسند، ادامه داد: معلمان باید با تشوق مثبت و نوازش 

مثبت کلامی دانش آموزان را برای درس خواندن تشویق کنند.
انزانی افزود: توامان کردن آموزش با لذت از طرق مختلف نظیر آموزش همراه با بازی 
به ویژه برای پایه های اول تا ســوم ابتدایی می تواند در انتقال حس امنیت به دانش 
آموزان موثر باشد. همچنین برای اخُت شدن دانش آموزان با محیط مدرسه می توان 

آنها را تشویق به بازی کردن با یکدیگر در ساعات تفریح کرد.
به گفته وی، خوردن خوراکی های مورد علاقه و تقســیم آن با هم کلاسی ها، حرف 
زدن با هم کلاســی ها در ســاعات زنگ تفریح، درســت کردن کاردســتی در کنار 
همکلاسی ها و انجام کارهای گروهی و فعالیت های تیمی بدون در نظر گرفتن برد یا 
باخت در آن فعالیت ها می تواند به دانش آموزان حس آرامش را انتقال دهد تا حس 

غریبه بودن آنها با فضای مدرسه از بین برود.
انزانــی همچنین در بخش دیگر ســخنان خود به بیــان تکنیک هایی برای کاهش 
اســترس دانش آموزان مقطع دوم و ســوم ابتدایی پرداخت و تاکید کرد که نقاشی 

کردن، نوشتن و کتاب خواندن می تواند استرس دانش آموزان را کاهش دهد.
این روانشناس معتقد است که هرچه دانش آموزان در خانه والدین خود را در حال 

مطالعه ببینند علاقه آنها به کتاب و کتاب خوانی بیشتر می شود.
وی همچنین این را هم گفت که هرچه والدین »چرخه افکار« فرزند خود را به خوبی 
بشناسند و بدانند فرزندانشان در موقعیت های مختلف چه افکار، احساس و رفتاری 

دارند؛ می توانند برای آرام شدن و کاهش استرس به بچه ها بیشتر کمک کنند.
انزانی در پایان سخنان خود توصیه کرد: با توجه به اینکه دو، سه سال است بچه ها 
رفتن به مدرســه را به خاطر پاندمــی کووید 19 تجربه نکرده اند و ممکن اســت 
رفتارهای خارج از هنجارهای مدرســه بروز دهند و با محیط مدرسه غریبه باشند، 
معلمان باید خیلی صبور باشــند و با صبوری با دانش آموزان رفتار کنند. والدین نیز 
باید مهارت ارتباط موثر را بلد بوده و این مهارت را به فرزندان خود منتقل کنند. اگر 
اســترس و اضطراب دانش آموز به مواردی همچون کابوس های شبانه، شب ادراری 
و یا آســیب هایی مثل ناخن جویدن و مو کندن انجامید، والدین باید به سرعت با 

مشاوران و روانشناسان این موضوع را در میان بگذارند. 
همچنین توصیه می شــود مدارس نیز برای حل این چالش ها حتما از روانشناسان 

متخصص کمک بگیرند.

اختصاص ۱۱ هزار میلیارد از محل ارزش 
افزوده به وزارت بهداشت

معــاون اجرایــی معاونت بهداشــت وزارت 
بهداشت از اختصاص 11 هزار میلیارد تومان 
از محــل مالیات بر ارزش افــزوده به وزارت 

بهداشت خبر داد.
به گزارش ایسنا، دکتر غلامحسین صادقیان 
در کارگاه آموزشی مدیریت نظام شبکه که 
با حضور معاونان بهداشت دانشگاه های علوم 
پزشکی کشــور در هتل قلب تهران برگزار 

شد، گفت: خوشبختانه امسال پرداخت سهم وزارت بهداشت از مالیات ارزش افزوده 
با اختصاص این مبلغ مورد توجه قرار گرفته است.

وی ادامه داد: تا پایان مهرماه توزیع محموله اول مکمل ها در مراکز بهداشتی انجام 
خواهد شد.

وی برگزاری این کارگاه را نتیجه نیازسنجی از معاونان بهداشت دانشگاه های علوم 
پزشــکی کشور دانست و اظهار داشــت: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبری در 
مورد تقویت شــبکه و اهمیت توانمندســازی نیروهای انسانی مطابق نیازسنجی از 
معاونان بهداشــت، این کارگاه در دو مرحله برای معاونان بهداشت دانشگاه ها برگزار 

می شود.

کمبود سرم در کشور کذب است
عضو هیات مدیره انجمن داروســازان تهران 
با بیــان اینکه کمبود ســرم کذب اســت، 
گفت: با وجود همه نظارت هایی که از سوی 
ســازمان غذا و دارو و مجموعه های مرتبط 
انجام می شــود اما سبد فروشــی و الزام به 
خرید برخــی داروها که مورد درخواســت 
داروخانه ها نیست برای دریافت سرم از سوی 

شرکت های توزیع کننده وجود دارد.
به گزارش روز دوشــنبه ایرنا از ســازمان نظام پزشکی کشور، شهاب الدین جنیدی 
جعفری درباره سرم های تزریقی، اظهارداشت: گزارش هایی مبنی بر اینکه تولیدات 
در این حوزه بیش از مصرف است به گوش می رسد اما بازار دارویی به شرایط پایدار 

برای برخی اقلام از جمله سرم های تزریقی نرسیده است.
عضو هیات مدیره انجمن داروســازان تهران اظهارداشــت: اگر تولید و مصرف سرم 
شــرایط نسبتا متعادلی دارد، به نظر می رسد که سهمیه بندی باعث ایجاد بحران و 

جو کاذب شده است.
وی ادامــه داد: اجــرای طرح دارویار عملا از ایجاد وقفــه در تولید داروهای داخلی 
جلوگیــری و رغبت در تولیدکنندگان بومی را ایجاد کرد و این امر نشــان از توجه 
مســئولان به کیفیت بهتر تولیدات داخلی دارد اما با وجود تلاش ها هنوز کمبود در 

برخی اقلام دارویی مشاهده می شود.
جنیدی با بیان اینکه فعالان حوزه تولید و توزیع دارو نیز دغدغه ها و معضلات مربوط 
به تولید و توزیع داروهای حجیم و ســنگین و عدم ســود آوری مناســب را مطرح 
می کنند، تصریح کرد: امید اســت با پیگیری های مستمر مسئولان و نظارت بیشتر، 

این مشکلات رفع شود.
وی اضافه کرد: در حوزه سرم های تزریقی نیز در صورتی که موجودی و تولیدات سرم 
شرایط مناسبی دارد، می توان با نظارت بیشتر بر توزیع و حتی اتمام سهمیه بندی در 

صورتی که کمبود کاذب وجود داشته باشد آن را مدیریت کرد.

خبر

کلاهبرداری ۵ میلیاردی با جعل »ای نماد«
رئیس پلیس فتای پایتخت از دســتگیری فردی که 
با جعل ای نماد اقدام به کلاهبرداری از شــهروندان 

در پوشش فروش آنلاین لباس کرده بوده، خبرداد.
سرهنگ داود معظمی گودرزی در گفت وگو با ایسنا 
گفت: مدتی قبل تعدادی از شهروندان به پلیس فتا 
تهــران بزرگ مراجعه کرده و مدعی شــدند پس از 
خرید از یکی از ســایت های فروش آنلاین پوشاک 

مورد کلاهبرداری قرار گرفته اند.
وی ادامــه داد: مالباختــگان این پرونــده در ادامه 
اظهارات خود گفتند قصد خرید پوشــاک در فضای 
مجازی را داشته که با یک سایت فروش آنلاین این 
کالاها با قیمت های ارزان که نماد اعتماد الکترونیک 
نیز داشته اســت مواجه شده و پس از انجام فرآیند 
خرید و واریز وجه کالایــی دریافت نکرده و متوجه 

کلاهبرداری شدند.  
 وی افزود: پس از اخذ اظهارات شکات رسیدگی به 
موضوع در دستورکار قرار گرفت و کارشناسان پلیس 

فتا تهران بزرگ تحقیقات اولیه پرونده را آغاز کردند 
و در اقدامات اولیه متوجه شدند کلاهبردار با ایجاد 
یک سایت خرید آنلاین و جعل ای نماد اقدام به جلب 

اعتماد شهروندان و کلاهبرداری از آنها کرده است.
گــودرزی ادامه داد: افســران ســایبری پلیس فتا 
پایتخــت با بکارگیــری اقدامات فنــی و تحقیقات 

گســترده در فضای مجــازی موفق به شناســایی 
گرداننده این سایت شدند و پس از به دست آوردن 
اطلاعات هویتی مجرم و تشــریفات قضایی متهم را 
در یکی از مناطق شمالی تهران بزرگ دستگیر و به 

پلیس فتا منتقل کردند.
وی خاطرنشان کرد : متهم پس از حضور در پلیس 
فتا هرگونه جرمی را انکار کرد اما پس از مشــاهده 
مستندات موجود در پرونده ضمن پذیرش جرم خود 
به کلاهبرداری از بیش از ۲1 نفر از شــهروندان به 

ارزش ریالی حدود پنج میلیارد ریال اقرار کردند.
وی با اشاره به اینکه مشخصات فروشگاه های معتبر 
در ســایت Enamad.ir قابل مشاهده است گفت: 
شهروندان حتما از سایت هایی که دارای نماد اعتماد 
الکترونیکی هستند خریدهای اینترنتی خود را انجام 
دهند و از واریز هرگونــه وجه تحت عنوان بیعانه و 
... قبــل از تحویل و تایید صحت و ســقم کالا جدا 

خودداری کنند.

این درد بی درمان را جدی بگیریم؛

ابتلا به آلزایمر؛ هر 3 ثانیه یک نفر
هر روز بر تعداد کسانی که در جهان دچار 
»دمانس و آلزایمر« می شوند، اضافه شده و 
با توجه به سالمندتر شدن جمعیت کشور 
باید به سبک زندگی افراد برای پیشگیری 
از ابتلا به ایــن بیماری ها و مراقبت های 
پس از تشــخیص، توجه ویژه داشــت و 

عملیات علیه فراموشی را آغاز کرد.
از 1۵ شــهریور تا 1۵ مهــر، ماه جهانی 
بیماری آلزایمر است و اهمیت اطلاع رسانی 
درباره این بیماری هــا در جهان بیش از 
پیش می شود. گفته می شود که بیش از 
۵۵ میلیون نفر در جهان با بیماری آلزایمر 
درگیر هستند و بر اساس شواهد تا سال 
۲0۳0 آمار مبتلایــان به این بیماری به 
بیش از 1۳۷ میلیون نفر خواهد رســید. 
این در حالی است که هزینه نگهداری از 

این بیماران نیز کم نیست.
بر اســاس گزارش هــای انجمن جهانی 
آلزایمر، هر ســه ثانیه یک نفر در جهان 
به دمانس یا زوال عقل مبتلا می شــود و 
این بیماری هفتمین علت مرگ در جهان 
اســت. هرچند دمانس و آلزایمر درمان 
ندارند، اما می توان کیفیت زندگی بیمار 
را تا حــد زیادی بهبود داد و این نیازمند 

آموزش به اطرافیان بیمار است.
دمانس با آلزایمر چه فرقی دارد؟

دمانس و آلزایمر یکسان نیستند. دمانس 
یــا زوال عقل یک اصطلاح کلی اســت 
که بــرای توصیف علائمی که بر حافظه، 
عملکرد فعالیت های روزمره و توانایی های 
ارتباطی تاثر می گذارد، استفاده می شود. 
آلزایمر شایع ترین نوع زوال عقل است که 
با گذشت زمان بدتر شده و حافظه، زبان و 

فکر را تحت تاثیر قرار می دهد.
بنابراین زوال عقــل را باید یک اصطلاح 
چتری بدانیــم که آلزایمر می تواند تحت 
آن تعریف شود. سازمان جهانی بهداشت 
می گوید بیش از 48 میلیون نفر در جهان 

با زوال عقل زندگی می کنند.
در توصیــف تفاوت های دمانس و آلزایمر 
گفته شده که زوال عقل یا دمانس مربوط 
به گروهــی از علائم می شــود که روی 
حافظه تاثیر منفی می گذارند، اما آلزایمر 
بیماری پیش رونده مغزی محسوب  یک 
می شــود که به آرامی باعــث اختلال در 
حافظه و عملکرد شــناختی خواهد شد. 
علت دقیق آن ناشــناخته اســت و هیچ 

درمانی برای آن در دسترس نیست.
آیا جوانان هم مبتلا می شوند؟

افراد جــوان هم می توانند به زوال عقل و 
آلزایمر دچار شــوند، اما با افزایش سن، 
خطر ابتلا به این بیمــاری افزایش پیدا 

می کند. این اتفاق زمانی رخ می دهد که 
ســلول های خاصی از مغز آسیب ببینند. 
بسیاری از شــرایط می توانند باعث زوال 
عقل شــوند، از جمله بیماری هایی مانند 

آلزایمر و پارکینسون و هانتینگتون.
در ایالات متحده آمریکا تخمین زده شده 
که بیش از ۵ میلیون نفر مبتلا به آلزایمر 
هســتند و درباره جوانان نیز گفته شده 
که هرچند جوانــان می توانند به آلزایمر 
مبتلا شوند، اما اغلب علائم آن پس از ۶0 

سالگی شروع می شود.
درد بی درمان آلزایمر

آلزایمــر هیچ درمانی ندارد، ولی شــروع 
ســریع درمان و مراجعه پزشک می تواند 
منجر به مدیریت علائم شود. گفته شده 
که هر یک سال تشــخیص زودتر علائم 
بیماری و درمان دارویی و توانبخشی فرد 
مبتلا منجر به این می شود که مشکلات 
ناشی از بیماری تا ۵ سال به تعویق افتاده 
و روند آن کند شده و کیفیت زندگی فرد 

مبتلا بالاتر باشد.
انجمن  »معصومه صالحــی« مدیرعامل 
دمانــس و آلزایمر ایــران در این زمینه 
می گویــد: معمــولا افت حافظــه باعث 
می شــود که فرد به پزشک مراجعه کند 
و علاوه بــر آن، نقص های دیگری مانند 
قدرت تفکر، تکلم، استدلال و ادراک نیز 
در فرد مشــاهده می شود. علائم دمانس 
می تواند به علت چندین بیماری مختلف 
ایجاد شود. بعضی از این بیماری ها درمان 
پذیر و بعضی نیــز درمان ندارند. به طور 
مثال بیماری تیروئید ممکن است باعث 
ایجــاد دمانس شــود که بــا درمان آن، 

دمانس بهبود می یابد.
وضعیت ایران چگونه است؟

طبق گزارش انجمن دمانــس و آلزایمر 
ایران اکنون بیــش از 900 هزار تا حدود 
یک میلیون نفر در کشوربا دمانس زندگی 
می کنند و پیش بینی کرده که تا ســال 
14۳0 این تعداد بــه بیش از ۳ میلیون 
نفر خواهد رسید. هرچند نمی توان به این 

آمارها اتکا کرد.
نکته مهم این که بر اساس آمارها، تا سال 
14۲0 بیش از ۲۵ درصد به آمار جمعیت 
سالمند کشــور افزوده خواهد شد و رشد 
جمعیت سالمند، ابتلا به دمانس و آلزایمر 

را نیز افزایش خواهد داد.
گفته می شود که در هر هفت دقیقه یک 
نفر در ایران به دمانس مبتلا می شــود و 
هزینه ماهانه یک فــرد مبتلا به دمانس 
حــدود 1۲ میلیون تومان برآورد شــده 

است.

تحقیقات چه می گویند؟
میزان تحقیقات درباره دمانس و آلزایمر به 
نسبت بیماری هایی مانند سرطان بسیار 
کمتر است و رسانه ها نیز توجه چندانی به 
آن نمی کنند، زیرا درخواست جامعه برای 
دانستن درباره بیماری هایی مانند سرطان 
به مراتب بیشتر است. قدر مسلم این اتفاق 
به علت نا آگاهی جامعــه درباره بیماری 
دمانس و آلزایمر رخ می دهد و این وظیفه 
رسانه است که بیشتر در این زمینه بنویسد.

گزارش »پاولا بربارینو«مدیرعامل انجمن 
جهانــی آلزایمر در ســال ۲018 حاکی 
اســت: باید یک درصد هزینه اجتماعی 
دمانس صرف تحقیقات شود. با وجودی 
که دمانس یک بحران سلامت و اجتماعی 
در قرن ۲1 اســت، ولــی هنوز اغلب دیر 

تشخیص داده می شود.
طبق این گزارش: نسبت تحقیقات دمانس 
به سرطان در جهان، یک به 1۲ است. زیرا 
مردم به اندازه کافی در تحقیقات دمانس 
با این حال تحقیقات مختلفی در جهان 
درباره دمانس و آلزایمر انجام و نتایج آن 

گزارش می شود.
بر اســاس تحقیقی کــه روی بیش از ۶ 
میلیــون بیمار ۶۵ ســال و بالاتر انجام و 
 Alzheimer’s Disease مجلــه  در 
منتشر شد، افراد سالمندی که به کووید 
19 مبتلا شده بودند، خطر ابتلا به آلزایمر 
در طول یک ســال را به میزان ۵0 تا 80 
درصد بیشتر از گروه کنترل نشان دادند 
و بیشترین خطر در زنان حداقل 8۵ سال 

مشاهده شد.
بر اساس یافته های این تحقیق، خطر ابتلا 
به آلزایمر در افراد ســالمند در یک دوره 
یک ســاله پس از ابتلا به ویروس کرونا 

حدود دو برابر شد. محققان در این زمینه 
گفته بودند که مشخص نیست آیا کووید 
19 باعث پیش رفت جدید بیماری آلزایمر 

شده یا ظهور آن را سرعت داده است.
محققــان در ایــن زمینه اعــلام کردند: 
عواملی که در ایجاد بیماری آلزایمر نقش 
دارند به خوبی شناخته نشــده اند، اما دو 
مورد مهم در نظر گرفته  شده عفونت های 
قبلی، به ویــژه عفونت های ویروســی و 

التهاب هستند.
همچنین متخصصــان در مطالعه ای که 
سال گذشته انجام شــد، ۲1 روش موثر 
را برای کاهش خطر ابتلا به آلزایمر پیدا 
کرده اند که فعالیت بدنی منظم، خواب با 
کیفیت، سیگار نکشیدن، حفظ سلامت 
قلب و خوردن غذاهای حاوی ویتامین ث 

از جمله این موارد است.
در تحقیق دیگری که محققان انجام دادند 
و نتایج آن در مجله Neurology منتشر 
شد، مشــاهده کردند که فلاونول موجود 
در چای، میوه و سبزیجات خطر ابتلا به 
بیماری آلزایمر را در افراد مســن کاهش 
می دهد. به استناد یافته های این مطالعه، 
احتمال ابتلای افرادی که بیشترین مقدار 
تقریباً  را مصــرف می کردند،  فلاونول ها 
نصف افرادی بود که کمترین میزان این 
آنتی اکســیدان ها را در رژیم غذایی خود 
دریافــت می کردند. در حالی که تنها 1۵ 
درصد از افــرادی که بیشــترین میزان 
فلاونول )روزانه 1۵.۳ میلی گرم( را مصرف 
کرده بودنــد، در پایان دوره ۶ ســاله به 
آلزایمر دچار شدند، نرخ بروز این بیماری 
در بیــن شــرکت کنندگانی که کمترین 
میزان از این آنتی اکسیدان ها )روزانه ۵.۳ 
میلی گرم( را اســتفاده کرده بودند به ۵4 
درصد می رسید. این نسبت حتی پس از 
آن که محققان دیگر عوامل خطر مربوط 
به بیماری آلزایمر از قبیل دیابت، سابقه 
سکته قلبی یا مغزی یا فشار خون بالا را 

نیز در نظر گرفتند، همچنان صادق بود.
برای پیشگیری چه کنیم؟

بهترین راهکار برای پیشگیری از ابتلا به 
دمانس و آلزایمر، اصلاح ســبک زندگی 
اســت. البته برنامه ریزی صحیح والدین 
برای کودکان از ابتدای زندگی می تواند از 
ابتلای آن کودک در بزرگ ســالی به این 

بیماری ها تا حد زیادی پیشگیری کند.
مدیرعامل انجمن دمانس و آلزایمر ایران 
در این زمینه بیان کرد: تحقیقات نشــان 
داده که اگــر از کودکی به این بیماری ها 
فکر شود، احتمال کاهش ابتلا به آلزایمر 
در  بزرگسالی آن فرد تا 40 درصد وجود 

دارد. بنابراین باید افراد به دنبال ســبک 
زندگی ســالم، آموختن یک یا چند زبان 
یا هنر به کودک، جلوگیری از وارد آمدن 
ضربه به ســر کودک، ایجاد ارتباط قوی 
اجتماعی، مصرف غذاهای ســالم باشند 
و در بزرگســالی نیز از مصــرف الکل و 

دخانیات پرهیز کنند.
در این زمینه می توان بروز افســردگی در 
ســالمندان را هم در ابتلا بــه دمانس و 
آلزایمر موثر دانست. بر اساس گفته های 
محققان، افســردگی یکی از عوامل خطر 
مهم ابتلا به دمانس محسوب می شود که 
با فوت همسر، دور شدن فرزندان، تغییر 
محل زندگی و مسائلی که منجر به تنهایی 
سالمندان می شود، احتمال بروز دمانس و 

آلزایمر هم بیشتر می شود.
این در حالی اســت که در کشور ما افراد 
پس از بازنشســتگی معمولا خانه نشین 
شده و برنامه ریزی مدون و درستی برای 
آنهــا وجود ندارد و همین خانه نشــینی 
منجر به افســردگی و در نتیجه منجر به 
بروز بیماری هایی مانند دمانس، آلزایمر، 

پارکینسون و غیره می شود.
در شرایطی که جامعه به سمت سالمندتر 
شــدن رفته و مشــکلات اقتصــادی و 
اجتماعی پیش پای جوانــان روز به روز 
بیشتر می شود، نتیجه فقدان برنامه ریزی 
از طرف دولت ها برای سالمندان در بروز 
بیماری هــا نمود پیدا می کنــد. افزایش 
بیماری هایی که به واسطه سبک زندگی 
ناسالم و افسردگی و اضطراب رخ می دهد، 
نتیجه ای جز افزایش هزینه های سلامت 
برای خانواده ها نخواهد داشت. مشکلاتی 
که می توان با برنامه ریزی صحیح از دوران 
کودکی دنبال کرد و تا دوران میان سالی و 

سالمندی ادامه داد.
یعنی اگر هر فرد از همان دوران کودکی 
درباره وضعیت ســلامت به طور شــفاف 
دنبال شــده و بررســی شــود، هرگونه 
بیماری و مســائل مرتبط با سلامت او در 
پرونده الکترونیک سلامت ثبت شود، در 
بزرگسالی از حمایت های دولتی مناسب 
برخوردار شود، در جامعه مورد تبعیض و 
نابرابری اجتماعی قرار نگیرد، از آموزش 
و پرورش مناسب برخوردار شود، می توان 
از بروز افســردگی در او جلوگیری کرد و 
حتی در سالمندی با حمایت های دولتی 
مانع خانه نشینی او شد. نتیجه همه این 
موارد می تواند به توقف روند ســریع ابتلا 
به زوال عقل و آلزایمر شود. این عملیاتی 
علیه فراموشی اســت و نباید ساده از آن 

عبور کرد.

آلزایمر هیچ درمانی 
ندارد، ولی شروع سریع 
درمان و مراجعه پزشک 
می تواند منجر به مدیریت 
علائم شود. گفته شده که 
هر یک سال تشخیص زودتر 
علائم بیماری و درمان 
دارویی و توانبخشی فرد 
مبتلا منجر به این می شود 
که مشکلات ناشی از بیماری 
تا ۵ سال به تعویق افتاده و 
روند آن کند شده و کیفیت 
زندگی فرد مبتلا بالاتر باشد
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۲ فیلم ایرانی در جشنواره »اجیال« قطر
دهمیــن دوره جشــنواره بین المللــی فیلم 
»اجیال« در کشور قطر، امسال دو فیلم ایرانی 

را در برنامه نمایش خود قرار داده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، در این رویداد سینمایی که از تاریخ 1 
تا 8 اکتبر )9 تا 1۶ مهر( و توســط موسسه 
فیلم دوحه برگزار می شــود، فیلم سینمایی 

»روز سیب« ساخته محمود غفاری و »تا فردا« به کارگردانی علی عسگری به نمایش 
گذاشته می شوند.

موسســه فیلم دوحه اعلام کرده دوره سال ۲0۲۲ جشنواره، نمایش عمومی نخواهد 
داشت و فیلم ها صرفا برای هیات داوران به نمایش گذاشته خواهد شد.

فیلم سینمایی »روز سیب« به کارگردانی محمود غفاری و تهیه کنندگی الهه نوبخت 
در اولین نمایش بین المللی خود در جشنواره برلین روی پرده رفت. این فیلم داستان 
آدمهایی در حاشیه تهران است که در شرایط وخیم اقتصادی و اجتماعی این روز ها 
ســعی می کنند خانواده شان را از فروپاشــی نجات دهند. ژیلا شاهی، آرین راستگار، 

خدادبخشی زاده، مهدی پورموسی، آریا محمدزاده، بازیگران اصلی این فیلم هستند.
فیلم ســینمایی »تا فردا« به کارگردانی علی عسگری و تهیه کنندگی نیکی کریمی 
محصول مشترک ایران، فرانسه و قطر است و امسال جزو فیلم های منتخب جشنواره 

برلین در بخش پانوراما بود.
صدف عسگری، غزل شجاعی، بابک کریمی، امیررضا رنجبران، نویان آبدردیده، نهال 

دشتی، کتایون سالکی، محمد حیدری و میلاد معیری بازیگران این فیلم هستند.
همچنیــن صدف عســگری بازیگر فیلم »تا فــردا« به عنوان میهمــان ویژه بخش 

»اسپلاتلایت«به جشنواره فیلم »دوحه« دعوت شده است.

مجوز ۳۷۶ تک آهنگ ۱۴۰۱ صادر شد
دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
مجوز ۳۷۶ تــک آهنگ و 19 آلبوم صوتی را 
طی ماه های مرداد و شهریور 1401 صادر کرد.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، این دفتر با انتشار گزارشی آمار 
مجوزهای صادره در ماه های مرداد و شهریور 

1401 را اعلام کرد.
دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در مردادماه، مجوز 80 تک آهنگ، یک 
آلبــوم صوتی و ۲ آلبوم تصویری و در شــهریورماه، مجوز ۲9۶ تک آهنگ، 18 آلبوم 

صوتی و یک آلبوم تصویری را صادر کرد.
برای این آثار مجوز انتشار صادر شده و زمان انتشار آن در اختیار مالک اثر است.

همچنین در مردادماه، ۲80 قطعه شعر و 11 نماهنگ و در شهریورماه، ۷۳8 قطعه شعر 
و 19 نماهنگ مجوز گرفتند.

ازسرگیری فعالیت تئاترمولوی
مدیر مرکز تئاتر مولوی اعلام کرد طی رایزنی 
با گروه های تئاتــری، فعالیت و اجراهای این 
مجموعــه از اواخر هفته جاری ازســرگرفته 

می شود.
امیرحســین حریری مدیر مرکز تئاتر مولوی 
درباره وضعیت ازسرگیری اجراهای گروه های 
تئاتری در این مجموعه، به خبرنگار مهر گفت: 

به امید خدا با رایزنی هایی که با گروه ها انجام می دهیم و در صورتی که شرایط به گونه ای 
باشد که گروه ها بتوانند تبلیغات نمایش خود را انجام و شرایط برای بلیت فروشی فراهم 
شود، از اواخر هفته جاری اجراهای مرکز تئاتری از سر گرفته می شود. وی یادآور شد: 
ســعی مان بر این است که از اواخر هفته جاری فعالیت مرکز تئاتر مولوی از سرگرفته 
شــود اما فشاری روی گروه ها نمی آوریم تا ارزیابی لازم را برای جذب میزان مخاطبی 
کــه مدنظر دارند، انجام دهند. در واقع با گروه ها با نگاه تعاملی پیش می رویم.حریری 
در پایان سخنان خود درباره وضعیت انتشار فراخوان مدرسه تئاتر مولوی، تأکید کرد: 
فراخوان مدرسه تئاتر مولوی آماده است و مترصد منتشر کردنش بودیم که به دلیل 
شرایط و وضعیتی که پیش آمد دست نگه داشتیم. قطعاً در مهرماه فراخوان را منتشر 
می کنیم تا ثبت نام ها انجام شــود و در آبان جلسه انتخاب افراد از میان متقاضیان را 

انجام خواهیم داد.

فروش ۱۲۸میلیون تومانی »نمور« راضی ام
یاســر جعفری تهیه کننده فیلم ســینمایی 
»نمور« که تــا به امروز تنهــا 1۲8 میلیون 
تومان در گیشه فروش داشته است، می گوید 
از شرایط اکران این فیلم رضایت دارد و از ابتدا 

به دنبال فروش میلیاردی نبوده است.
یاســر جعفری تهیه کننده فیلم ســینمایی 
»نمور« به کارگردانی داوود بی دل در گفتگو 

با خبرنگار مهر درباره وضعیت اکران و فروش این فیلم ســینمایی در هفته های اخیر 
توضیح داد: واقعیت این اســت که ما از ابتدا انتظار فروش چندان عجیب و غریبی را 
از این فیلم نداشــتیم چرا که »نمور« بیشتر برای ما جنبه جشنواره ای داشت که این 
حضور هم برای ما محقق شد. درباره شرایط نامناسب اکران فیلم اما در روزهای اخیر 
شرایطی پیش آمده که سینما هم از آن ضربه خورده و شاهد رکودی در همه سینماها 

هستیم.
وی افزود: فیلم »نمور« به صورت کج دار و مریز در حال اکران است و احتمالاً نمایش 
آن تا یک هفته دیگر هم در سینماها ادامه داشته باشد. در عین حال افرادی که فیلم 
را دیده اند، مستند به ملاحظات میدانی خودم طی حضور در سینماهایی که فیلم در 
آن ها در حال اکران است، از آن راضی بوده اند و شاهد بازخوردهای مثبتی از اکران فیلم 
هستیم. داستان فیلم مخاطب را با خود درگیر می کند. تا کنون هم سه اکران مردمی 
در تهران داشتیم که با استقبال مخاطبان هم مواجه شد و حتی به سانس فوق العاده 
رسید. دو اکران مردمی هم در سینماهای هویزه و اطلس مشهد داشتیم که با استقبال 
بسیار زیادی از سوی مخاطبان همراه شد. در کل از وضعیت اکران فیلم راضی هستم 
اما همان طور که اشاره شد، شرایط پیش آمده بر فروش فیلم ما هم تأثیر گذاشته است.

تهیه کننده »نمور« ضمن اشــاره مجدد به اینکه انتظار فروش میلیاردی از این فیلم 
نداشــته اســت، ادامه داد: ما اگر به دنبال فروش و گیشــه بودیم، یک فیلم کمدی 
می ساختیم. درباره »نمور« جنبه جشــنواره ای و اعتباری فیلم بیشتر برای مان حائز 
اهمیت بود. این فیلم راه همواری را در جشنواره فجر طی کرد و به خوبی هم دیده شد. 
یک سری اتفاقات حاشیه ای هم باعث شد که فیلم بیشتر بر سر زبان ها بیفتد. بعدها 
هم به رغم تراکم بالای فیلم های مانده در صف اکران، توانستیم فیلم را در سرگروه ملت 
به عنوان یکی از بهترین سرگروه های سینمایی پایتخت اکران کنیم. تعداد سالن های 
خوبی هم در اختیار داشتیم و فکر می کنم فیلم دارد مسیر خود را طی می کند. بعد 
از اکران سینمایی هم سراغ اکران آنلاین و عرضه آن در قالب وی اودی خواهیم رفت.

این تهیه کننده که فیلمش تنها 1۲8 میلیون تومان در گیشــه فروش داشــته است، 
درباره بی تناسب بودن این رقم با هزینه بالای تولید یک فیلم سینمایی هم گفت: در 
حال حاضر ما امیدوار به اکران آنلاین هستیم چراکه فیلم های مختلفی بوده اند که در 
گیشه موفق نبودند اما در اکران آنلاین توانستند بخشی از هزینه تولید خود را جبران 
کنند. از سوی دیگر ما به تازگی پخش بین الملل فیلم را هم آغاز کردیم و امیدواریم در 

آن بخش هم اتفاق خوبی برای فیلم بیفتد.

شعر هفته

بازیگری که اسکار »پدرخوانده« را رد کرد، درگذشت

اسکار بین المللی به آخر راه رسید

ماری لوئیز کــروز بازیگر و فعال آپاچی که 
نماینده مارلون براندو برای دریافت اســکار 
بود، در ســن ۷۵ ســالگی در حالی که از 

سرطان رنج می برد، درگذشت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایرنا، مارلون براندو بازیگر مطرح هالیوود که 
در مارس 19۷۳ برنده اسکار بهترین بازیگر 
مرد شــده بود در حرکتی انتقادی یکی از 
بومیان آمریکا به نام ماری لوئیز کروز را برای 
دریافت جایزه خود به مراسم اسکار فرستاد.

براندو این اقدام را در اعتراض به »کشــتار 
 The massacre  - زخمــی«  زانــوی 
 ۲9 در  کــه   -  of Wounded Knee
دســامبر 1890 در داکوتای جنوبی اتفاق 
افتاده، انجــام داد بنابراین ماری لوئیز کروز 
 Sacheen - معروف به ساچین لیتل فدر

براندو در مراسم  نماینده   Littlefeather
اسکار 19۷۳ بود.اما لیتل فدر نیز در اسکار 
چهل و ششــم با خواندن متنی اعتراضی از 

دریافت جایزه مارلون براندو امتناع کرد. 
 نمایی از حضور لیتل فدر در مراسم چهل و 

ششم آکادمی اسکار
 The massacre - کشــتار زانوی زخمی
of Wounded Knee در ۲9 دســامبر 
1890 در داکوتــای جنوبی اتفــاق افتاده 
است. در نتیجه این کشتار، حدود ۳00 تن 
از سرخ پوستان شــامل 90 مرد و ۲00 تن 
زن و کودک کشته شدند. دستکم ۲0 نفر از 
سربازان آمریکایی که در این کشتار شرکت 
داشــتند از ســوی دولت این کشور مدال 
افتخار دریافت کردند که این عمل بعدها با 
اعتراض مجلس سوها مواجه شد. این کشتار 

آخرین ستیز مسلحانه بزرگ میان قبیله سو 
لاکوتا و آمریکا بود.

آکادمی فیلم های سینمایی نیز ماه ها پیش 
به دلیل رفتاری که با لیتل فدر در مراســم 
جایزه اسکار شــده بود عذرخواهی و امروز 
خبر درگذشــت این بازیگــر را اعلام کرد. 
لیتل فدر در این باره گفته بود »هرگز فکر 
نمی کردم روزی را ببینم که این را بشنوم و 

تجربه کنم.«
 لیتل فدر »هرگز فکــر نمی کردم روزی را 

ببینم که این را بشنوم و تجربه کنم.«
اگر چه امتناع لیتل فدر برای دریافت جایزه 
اسکار، با تشویق های حاضران مواجه شد اما 
افراد مشهوری مانند کلینت ایستوود و مایکل 
کین بعدها این بازیگر را به خاطر برهم زدن 

مراسم مورد انتقاد قرار دادند.

روز گذشته آخرین مهلت ارسال فیلم از سوی 
کشورها برای شــرکت در شاخه بهترین فیلم  

بین المللی اسکار ۲0۲۳ بود.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
ایسنا، آخرین مهلت معرفی نمایندگان منتخب 
کشــورها برای رقابت در شــاخه بهترین فیلم 
بین المللی اســکار ۲0۲۳، امروز ســوم اکتبر 
۲0۲۲ )11 مهــر ماه 1401( اســت و تاکنون 
80 کشور فیلم برگزیده خود را برای حضور در 
این شاخه معرفی  کرده اند و احتمالا در آخرین 
ســاعت این مهلت، چندین کشــور دیگر وارد 
رقابت خواهند شد.اخیرا سینمای ویتنام فیلم 
»۵۷8 مگنوم« ســاخته »دونگ لونگ دین« و 
کشــور اردن نیز فیلم »فرحه« ساخته »دارین 
جی.سلام« را به عنوان نماینده رسمی خود در 
اسکار ۲0۲۳ به آکادمی معرفی کرده اند.مصر، 
غنا، مالزی، نیجریه، بلغارستان، کامبوج، شیلی 
و آفریقای جنوبی از جمله کشورهایی هستند 
که هنوز فیلم منتخب خود را به آکادمی اسکار 
معرفی نکرده اند.آکادمی فیلم روسیه نیز چند 
روز پیــش در بیانیه ای رســمی اعلام کرد که 
نیازی به جایزه اسکار ندارد و فیلمی برای رقابت 
در اسکار ۲0۲۳ ارســال نخواهد کرد. تصمیم 
دولت روسیه در بایکوت اسکار ۲0۲۳ که البته 

بدون اطلاع کمیته اسکار سینمای روسیه بوده 
در راســتای افزایش تنش میان این کشــور و 

آمریکا و جنگ در اوکراین اتخاذ شده است.
پــس از پایان مهلــت قانونی ارســال فیلم به 
آکادمی اســکار برای شرکت در اسکار ۲0۲۳، 
آکادمی با بررسی این فیلم ها بر اساس قوانین 
اســکار بین المللی، فهرست کاملی از فیلم های 
واجد شرایط رقابت را منتشر می کند.سینمای 
ایران امسال فیلم »جنگ جهانی سوم« ساخته 
هومن سیدی را به عنوان نماینده اسکاری خود 
برگزیده اســت. این فیلم در نخستین نمایش 
جهانی خود در جشنواره ونیز دو جایزه بهترین 
فیلم و بهترین بازیگر مرد )محســن تنابنده( 
بخش افق ها را به خود اختصاص داد.این فیلم 

برای کسب شــرایط لازم اسکار بین المللی، از 
پنجشــنبه 14 مهر تا چهارشــنبه ۲0 مهر به 
مدت یــک هفته به صورت ویــژه در پردیس 
ســینمایی مگامال اکران شــود. طبق قوانین 
اســکار بین المللی تمامی فیلم ها باید در بازه 
قانونی حداقل به مدت یک هفته در کشور مبدا 
)معرفی کننده( اکران عمومی و تجاری داشته 
باشند.فهرست نامزدهای اولیه شاخه شامل 1۵ 
فیلم در تاریخ ۲1 دســامبر ۲0۲۲ )۳0 آذر( و 
پنج نامزد نهایی نیــز روز ۲4 ژانویه ۲0۲۳ )4 
بهمن( معرفی می شوند.مراسم نود و پنجمین 
دوره جوایز ســینمایی اســکار روز 1۲ مارس 
۲0۲۳ )۲1 اسفند( در تئاتر دالبی در هالیوود 

برگزار می شود

کارگردان وارد حیطه سیاسی و اجتماعی دوران قاجار نشده است؛

مثلث عشقی تکراری!
دومین تجربه حســن فتحی در شــبکه 
نمایــش خانگی یــک ســریال در ژانر 
عاشقانه تاریخی است که به وقایع بعد از 
مرگ امیرکبیر و آشــنایی ناصرالدین شاه 
با خدیجه تجریشــی ملقب به »جیران« 
می پردازد. هرچند این سریال پرحاشیه، 
مدتــی هم درگیــر تاخیــر در پخش و 
شــکایت بود، اما تاکنون ۲۷ قســمت از 
فصل نخســت این ســریال پخش شده 
است. در این میان بازخوردها نیز متنوع 
بــوده ودرســت در شــرایطی که برخی 
منتقدین شــخصیت پردازی های سریال 
را عالی عنوان کرده و معتقدند از دوازده 
الگوی اصلی روان شناســی کارل یونگ 
پیروی میکند؛ برخی کمبود شاخصه های 
»دیالوگ نویسی، قصه روان و سرراست و 
همچنین بازی های خوب و یکدست« را 
از نقاط ضعف »جیران« به نویســندگی 
مشترک احسان جوانمرد و حسن فتحی 
میدانند. در این خصوص نیز همچنین یک 
منتقد برجسته سینما و تلویزیون با بیان 
این که خط داستانی سریال »شهرزاد« در 
»جیران« در زمــان و مکانی دیگر تکرار 
می شود گفت: در هر دو سریال یک مثلث 

عشــقی با یک زن و دو مــرد وجود دارد 
که یکی از مردها در راس قدرت اســت. 
ناصرالدین شــاه در جیــران، همان قبادِ 
شهرزاد و سیاوش همان فرهاد دماوندی 

است. 
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« بهزاد 
عشقی، مدرس و منتقد سینما و تلویزیون 
در گفت وگو با ایرنا ضمن بیان این مطلب 
اظهار داشت: هفت قســمت اول سریال 
جیــران را که دیدم نــگاه مثبتی به آن 
نداشــتم. ولی وقتی جلوتر رفت احساس 
کردم در مقایســه با ســریال های ایرانی 
قابل قبول تر اســت. بازی هــا و روایت و 
دیالوگ های ســریال جذاب تر اســت و 
موقعیت هــای دراماتیک درگیرکننده ای 
دارد. گاهی زوایدی دارد که ممکن است 

مخاطب را اذیت کند.
ناصرالدین شاه در ناکجا آباد زندگی 

می کند
وی افزود: این ســریال گوشــه چشمی 
به ســریال ترکی حریم ســلطان دارد و 
تمرکزش بیشــتر روی حرمسرای دوران 
ناصرالدیــن شــاه و توطئــه خواجه ها و 
زن های دربار اســت. جیــران تصویری 

می ســازد که انگار ناصرالدین شاه و زن 
هایش در یــک ناکجا آبــاد زندگی می 
کننــد. در واقع تصویر عمیق و دقیقی از 
مناســبات اجتماعی و سیاسی آن دوران 
نمی دهد. احتمالا هدف کارگردان همین 
بوده و نخواسته وارد حیطه های سیاسی 
و اجتماعی بشــود. در جیران شــاهدیم 
که تمرکز سریال روی مناسبات زن ها و 

درباریان و خواجه هاست.
عشــقی با اشــاره به امتیازهای حســن 
فتحی در کارگردانی بیان کــرد: او درام 
را خوب می شناســد و با شب دهم نشان 
داد کــه نمایشــنامه های بــزرگ جهان 
را زیــاد می خوانــد. از عهده شــخصیت 
پــردازی و کشــمکش های دراماتیک به 
خوبی برمی آید و بــه بازی ها توجه دارد. 
در سریال های او مخاطب بازی ضعیف و 
پیش پا افتاده نمی بیند. البته اگر جیران 
را با شــهرزاد مقایسه کنید، کیفیتش به 
آن اندازه نیســت. امــا در اندازه خودش 

جذابیت هایی دارد.
منتقد ســینما و تلویزیــون درباره دیگر 
شباهت های شهرزاد و جیران بیان کرد: در 
آخرین قسمت سریال جیران زن درباری 

با نام نقره بچه ای را مسموم می کند. عین 
این صحنه را قبلا در شهرزاد دیده بودیم. 
ولی آنجا زن موفق نمی شــود که بچه را 

بکشد.
 جمشید مشایخی ناصرالدین شاه

 بهتری بود
عشقی ضمن مقایســه جیران با سلطان 
صاحبقران توضیح داد: سریال علی حاتمی 
از لحــاظ بازیگری صحنه آرایی و طراحی 
لباس خیلی شــکوهمند بود. جمشــید 
مشایخی نسبت به بهرام رادان ناصرالدین 
شاه بهتری بود. رادان در سریال جیران دارد 
تلاش خودش را می کند و در نوع خودش 
بد نیســت. ولی جمشید مشایخی چهره 

باورپذیرتری از ناصرالدین شاه را آفرید.
وی با بیان این که جیران صحنه های زاید 
و غیرقابل باور زیاد دارد گفت: تاریخ سازی 
های ســریال یک جاهایی خیلی جعلی 
است. یک فیلمســاز برای تبدیل تاریخ 
به نمایش باید در جزییات دســتکاری و 
تاریخ را دراماتیزه کنــد. ولی در ماهیت 
تاریخ نباید دست ببرد. مثلا اسپارتاکوس 
استنلی کوبریک یک مثلث عشقی را وارد 
روایت کرده است. او تاریخ را جذاب تر می 

کند اما در ماهیت تاریخ دست نمی برد.
کارگردان تاریخ را نمی بینید

منتقد ســینما و تلویزیون با اشاره به این 
که در ســریال های ایرانی گاهی ماهیت 
تاریخی آدم ها تغییر می کند اظهار داشت: 
کارگردان جیران آنقدر معطوف به مسائل 
عاطفی داستان شده است که اصلا نمی 
توانیــد تاریخ را ببینید. مثلا نمی فهمید 
در دوران قاجار و ناصرالدین شــاه اوضاع 
طبقات جامعه و نقش کشــورهای بزرگ 
چه بوده است. ســریال صحنه هایی در 
این رابطــه دارد ولی خیلی در حاشــیه 
است. مخاطب بیشتر یک داستان زنانه و 
عاشقانه را می بیند. به جای ناصرالدین شاه 
این سریال می توانید بزرگ آقا را با همین 
داســتان بگذارید. قهرمان داستان اصلا 
می توانست شاه نباشد. همچنین سریال 
مــواردی دارد که می تواند جعل تاریخ به 

حساب بیاید.
شایان ذکر است در این سریال بازیگرانی 
همچــون بهــرام رادان، پرینــاز ایزدیار، 
امیرحســین فتحی، امیرجعفــری، رویا 
تیموریان، مهدی پاکــدل، رعنا آزادی ور 

و مریلا زارعی به ایفای نقش می پردازند.

فردا سینماها تعطیل هستند
 

ســخنگوی انجمن سینماداران بیان کرد که ســینماهای کشور در روز 
چهارشنبه 1۳ مهرماه از صبح تا ساعت 1۷ تعطیل خواهند بود.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، محمدرضا صابری 
سخنگوی انجمن سینماداران درباره وضعیت فعالیت سینماهای کشور 
همزمان با سالروز شــهادت امام حسن عسگری )ع( توضیح داد: تمامی 
سینماهای کشــور از صبح روز چهارشنبه 1۳ مهر تا ساعت 1۷ تعطیل 
هستند و بعد از آن به مناسبت آغاز امامت حضرت ولیعصر )عج( فعالیت 

سینماها به حالت عادی برقرار خواهد بود.
وی درباره تغییر فعالیت سینماها متأثر از ناآرامی های اخیر هم توضیح داد: 
فعالیت سالن های سینمایی طبیعتاً بستگی مستقیم به رفتار مخاطب دارد 
و من نوعی به عنوان یک ســینمادار، در ساعت هایی که مخاطب نداشته 
باشم، قطعاً سالن را تعطیل می کنم. متأسفانه در روزهای اخیر هم ریزش 

مخاطبان در سالن های سینمایی بسیار چشم گیر بوده است.
صابری با تأکید بر اینکه فعالیت ســینماها ادامه دارد گفت: مردم در این 
شرایط کمتر به سینما می آیند و اگر سینمایی مخاطب نداشته باشد، مدیر 
سینما می تواند تصمیم به تعطیلی بگیرد. طبق قانون سازمان سینمایی هر 
ســینما در طول روز باید ۵ سانس داشته باشد که معمولاً از 11 صبح تا 
۲1 شب را در بر می گیرد. شاید سالنی مخاطب بیشتر داشته باشد و تا ۲ 
بامداد هم سانس بگذارد و از آن طرف وقتی مخاطبی نباشد همان سانس 

ساعت ۲1 هم تعطیل می شود.
سخنگوی انجمن سینماداران درباره تأخیر در آغاز اکران فیلم های جدید 
هم بیان کرد: در شرایطی که با ریزش مخاطب در سینماها مواجه هستیم، 
آغــاز اکران این فیلم ها موقتاً عقب افتــاد و امیدواریم تا هفته آینده و با 

آرامش فضا شاهد آغاز اکران این فیلم ها در سینماهای کشور باشیم.
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قدردانی نماینده مشهد از میزبانی مردم این 
شهر از زائران امام رضا )ع(

نماینده مردم مشــهد در مجلس شــورای 
اسلامی از میزبانی مردم مشهد از زائران حرم 
امام رضا )ع( در دهه آخر ماه صفر تشکر کرد.

به گزارش ایســنا، حجت الاســلام نصرالله 
پژمانفر در جلســه علنی امروز )یکشــنبه( 
مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: وظیفه 
مــی دانــم از تمامــی ملت ایران اســلامی 
بابت حضوری که در دهــه آخر ماه صفر در 

مشهدالرضا داشتند تشکر کنم.
وی افزود: امروز همت ملی و اقدام بزرگی در مشــهد شکل گرفت و میزبان بیش از ۶ 

میلیون زائر در این شهر بودیم که به پابوسی علی بن موسی الرضا )ع( آمدند.
نماینده مردم مشــهد در مجلس شورای اسلامی یادآور شد: بیش از ۳۳00 موکب از 
اقصی نقاط کشور از زائران میزبانی کردند که این یک اقدام بابرکتی بوده که در ایران 
اســلامی بعد از زیارت اربعین در مشهدالرضا انجام گرفت و جمعیت بسیار زیادی در 

ارتباط با این موضوع خدمت کردند.
پژمانفر در پایان گفت: بســیاری از افراد زائرین را در منازل خود و موکب ها و مراکز 
مختلف اســکان دادند و وظیفه ماست که از همه آنها تشکر کنیم و این کار فرهنگ 

سازی شده و ادامه یابد.

عملیات اجرایی احداث دوربرگردان 
غیرهمسطح شهید میرزایی آغازشد

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفــت: عملیــات اجرایــی احداث 
دوربرگردان غیرهمســطح شــهید میرزایی 

حدفاصل پل فجر و پل رسالت آغاز شد.
به گزارش صبح امروز، »سید خلیل منبتی« 
در این خصــوص افزود: یکی از مشــکلات 
ترافیکی شــهر که گلایه مردم را نیز در پی 

داشت ترافیک سنگین حدفاصل پل رسالت تا میدان امام حسین)ع( است، دلیل این 
ترافیک سنگین وجود دوربرگردان هم سطح موجود در این محدوده است.

وی اضافه کرد: دو ماه پیش شهردار مشهد از این منطقه بازدید و از نزدیک در جریان 
گره ترافیکی موجود حدفاصل پل رسالت و میدان امام حسین)ع( قرار گرفتند.

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشهد تصریح کرد: در همین بازدید 
شهردار مشهد دستور انجام مطالعات برای احداث دوربرگردانی غیرهمسطح را داده و 

خواستار کلنگ زنی پروژه تا پایان امسال شد.
منبتی ادامه داد: با توجه به دستور شهردار و مطالبه دیرینه مردم برای رفع این معضل 
ترافیکی مطالعات به ســرعت توسط مشاور انجام و پروژه برای اجرا به سازمان عمران 

شهرداری مشهد واگذار و با نظارت شهرداری منطقه سه اجرایی خواهد شد.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد با بیان اینکه طبق برنامه ریزی های 
انجام  شده عملیات دوربرگردان غیرهمسطح شهید میرزایی امروز دوشنبه یازدهم مهرآغاز 
می شود اظهار کرد: این پل حدفاصل پل رسالت یا نوغان تا پل فجر احداث می شود و دو 

طرف بزرگراه صدمتری، از جنوب به شمال بزرگراه را به هم متصل می کند.
منبتی ادامه داد: دوربرگردان غیرهمسطح شهید میرزایی در ردیف بودجه سال 1401 شهرداری 

مشهد قرار گرفته که برای اجرای آن 100 میلیارد تومان اعتبار درنظرگرفته شده است.
وی به برخی معارضات برای ساخت این دوربرگردان غیرهمسطح اشاره و خاطرنشان 
کرد: در مسیر ســاخت این دوربرگردان دکل های فشارقوی برق وجود دارد که برای 

تبدیل آن ها به دکل های تلسکوپی باید اقدامات لازم انجام شود.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد ضمن اشاره به مشخصات پروژه 
نیز گفت: پل دارای 9 دهانه و 10 فونداسیون است که زیر فونداسیون ها جمعاً ۷۶ شمع 
با عمق 1۷ تا۳0 متر قرار دارد، عرض مسیر روی پل هشت تا 10 متر که در یک طرف 

پیاده رو اضطراری اجرا می شود.
منبتی اضافه کرد: طول پل ۵۵0 متر، عرشه 14۷ متر و رمپ های ورودی و خروجی 
به طول هرکدام 1۲0 متر است که با قطعات پیش ساخته )خاک مسلح( اجرا می شود.

وی ادامه داد: در ســاخت پل شهید میرزایی حدود 1۵  هزار مترمکعب خاک برداری 
و پی کنــی، 1۳هزار مترمکعب خاکریزی، ۶  هزار مترمکعب بتن ریزی، 8 هزار  و  ۵00 

مترمربع قالب بندی و 8۵0 تن آرماتوربندی اجرا خواهد شد.

افزایش درآمدهای پایدار از ویژگیهای 
برنامه میان مدت شهرداری است

شهردار مشهد گفت: افزایش سهم درآمدهای 
پایدار شــهری از 4۵ بــه ۵۵ درصد از جمله 

اهداف برنامه میان مدت شهرداری است.
به گزارش ایرنا، ســید عبــدالله ارجائی روز 
گذشــته در پنجاه و ســومین جلسه علنی 
شورای شهر مشهد افزود: این در حالی است 
که سهم درآمدهای پایدار شهرداری مشهد در 

آخرین سالی که مسوولیت را بر عهده گرفتیم، ۳8 درصد بود.
وی ادامه داد: برنامه میان مدت از سه منبع چشم انداز افق 1404، سیاستهای ابلاغی 
شــورا و برنامه ارائه شده توسط شهردار در زمان کسب رای اعتماد و همچنین نقطه 
نظرات ذینفعان، دانشــگاه و نخبگان در این خصوص اخذ شــده است که این برنامه 

تعاملی، تحولی، علمی و آینده نگر است.
شــهردار مشهد ادامه داد: برای تدوین این برنامه ۵00 نفر کارشناس شهرداری نقش 
مستقیم داشتند. عدالت محوری، توسعه متوازن، تعاملی بودن شهر، رشد و شکوفایی 
اقتصاد، هویت شهری، محیط زیست، مدیریت شهری، دیپلماسی و کالبد شهری مد 

نظر قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه در هویت شــهری بر خانواده و مسجد محوری و شهر متوازن تاکید 
شده است، افزود: در حوزه اقتصاد تاکید بر ثروتمند بودن شهر و دیپلماسی فعال در 
تعاملات با همســایگان، پاکیزه و سالم بودن سلامت شهر، آینده نگری و علمی بودن 

نیز مورد توجه است.
ارجائی گفت: کاهش سهم واگذاری دارایی های سرمایه ای از ۲۵ به ۲0 درصد از دیگر 
برنامه های برنامه میان مدت شــهرداری است. در حالیکه در گذشته این میزان ۳۳ 
درصد بوده است. همچنین کاهش استقراض از ۳0 به ۲4 درصد، حفط سهم مصارف 
جاری در کانال ۳0 درصد و افزایش سهم دارایی سرمایه ای از ۳9 به 4۲ درصد از دیگر 

امور مورد توجه در برنامه میان مدت شهرداری است.
شهردار مشهد افزود: اولویت نخست در سال اول فعالیت ما، اتمام طرحهای نیمه تمام 

بود. در سال دوم آغاز طرحهای جدید از جمله برنامه های شهرداری می باشد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با توجه به وضعیت کلانشهر و حرم شهر مشهد، 
بار دیگر خواهان افزایش اختیارات شهرداری مشهد شد. رییس شورای اسلامی شهر 
مشهد نیز در این جلســه گفت: به روز رسانی ابزار و تجهیزات آتش نشانی باید مورد 
توجه قرار گیرد.حســن موحدیان در ادامه با تشکر از اقدامات نیروی انتظامی افزود: 
اتفاقات اخیر با برنامه ریزی بوده و بســتر آنرا افرادی انجام دادند که اطلاعات کافی از 
موضوع نداشتند.یکی از اعضای شورای شهر مشهد در تذکری به شهردار این شهر بیان 
کرد: در نیمه نخست امسال  حدود ۶0 درصد و به مبلغ پنج هزار و 400 میلیارد تومان 

از درآمدهای نقدی شهرداری وصول اما در بانکها سپرده گذری شده است.
حســن کریمدادی افزود: از شورای شــهر می خواهیم که شهردار را مکلف به اجرای 

طرحهای شورا نمایند.

شهر
در 

خبر

فرمانــدار بجنورد گفت: تکمیل ســد بش قــارداش این 
شهرســتان با ۵0 درصد پیشرفت فیزیکی به ۲00 میلیارد 

تومان اعتبار نیاز دارد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، محمد باقر باقرپور روز یکشنبه در 
حاشیه بازدید از سد بش قارداش بجنورد اظهار داشت: این 
طرح از سال 89 آغاز شد که از سال 9۵ بدلیل نبود اعتبار 
متوقف شد و اخیرا 10 میلیارد تومان از محل سفر رییس 

جمهور برای تکمیل این پروژه اختصاص یافته است.
وی تصریــح کرد: ســد بش قارداش با حجــم مخزن 1.8 
میلیون متر مکعب آب با این اعتبارات کم تا سه سال آتی 

تکمیل و به بهره برداری برسد.فرماندار بجنورد ادامه داد: این سد مخزنی با هدف تامین و گردش آب در تفرجگاه بش 
قارداش با هدف افزایش جذابیت های طبیعی این بوستان اجرایی می شود و البته تامین آب مورد نیاز 400 هکتار از 
زمین های پایین دست این سد و نیز ایجاد و گسترش ورزش های آبی در شهر بجنورد از دیگر اهداف این پروژه است.

وی افزود: اجرای کامل این پروژه علاوه بر پایداری و توســعه فضای سبز تفرجگاه بش قارداش باعث جذب هر چه 
بیشتر گردشگر و توسعه اقتصادی منطقه می شود. این سد از نوع خاکی با هسته رسی است که ارتفاع آن از پی ۳۷ 

متر، طول تاج آن 41۲ متر و سطح مخزن آن ۲۵ هکتار است.
 طرح سد مخزنی بش قارداش مشتمل بر سد، بند انحرافی، ایستگاه پمپاژ و خط انتقال آب به طول یک هزار و ۲۲0 
متر اســت که برای انحراف بخشــی از  آب روخانه فیروزه در فصل زمستان و ذخیره آن، در بخش جنوبی مجموعه 

بش قارداش اجرا می شود.
سد مخزنی بش قارداش مصوبه سفر سوم دولت های نهم و دهم به خراسان شمالی است که مصوبه اجرای آن در 

سال 91 اخذ شده و قرار است طی دو سال پس از آغاز اجرای عملیات، به بهره برداری برسد.

استاندار خراسان رضوی گفت: در حالیکه کشور درگیر 
خدمت رسانی و انتقال زائران اربعین در دهه آخر صفر 
بود، با این حال مشــکلی پیش نیامد و برگزاری این 
مناسبت باعث وحدت و همدلی بین مردم و دستگاه 
های متولی شد و خدمت رسانی را به نمادی در استان 

تبدیل کرد.
یعقوبعلی نظری روز گذشته در نشست با تشکل های 
حرفه ای گردشگری و مراکز اقامتی در مشهد افزود: 
زیــارت در جنبه های مختلف از جمله اقامت، بازار و 
درمان تاثیــر می گذارد، باید زیارت مردم به بهترین 

شکل انجام شود و با انجام این مهم شاهد تحول فرهنگی بین مردم خواهیم بود.
وی با اشاره به ورود ۳0 میلیون زائر سالانه به مشهد مقدس بیان کرد: در حال بررسی نکات مثبت و منفی برای 

پذیرایی بهتر از زائران در دفعات بعد هستیم و از هم اکنون برای پایان سال خود را آماده می کنیم.
اســتاندار خراســان رضوی بر برنامه ریزی بهتر در مقوله اسکان، اصناف و حمل ونقل تاکید کرد و اظهار داشت: 
در بحث زیارت باید برنامه ریزی برای زائر را در قالب برنامه های محتوایی شکل دهیم تا ارائه خدمات در مراکز 

تفریحی برای زائر همراه با معنویت باشد، برنامه های خاص برای روح بخشی به مراکز تفریحی مورد نیاز است.
نظری خدمات رســانی هتل داران در ایام دهه پایانی صفر را قابل تقدیر دانست و گفت: اقامتگاه های مشهد در 
سطح کشور برجسته هستند، بنابراین شایسته است برنامه های فرهنگی برای دوره اقامت زائران نیز اجرا شود، 

وقتی مفاهیم فرهنگی به اقامتگاه ها منتقل شود، اثرگذار تر خواهد بود.
در دهه پایانی صفر امسال در مجموع ۶ میلیون زائر از طریق ناوگان حمل و نقل عمومی، خودروی شخصی و یا 

پیاده به مشهد سفر کردند.

تکمیل سد »بش قارداش« 2۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد استاندار: دهه آخر صفر نماد وحدت در خراسان رضوی شد

بیمارستان فدک؛ مرحمی بر زخم کمبود مراکز درمانی حاشیه مشهد
کمبود ســرانه های بهداشــتی و 
درمانی و تخت های بیمارستانی 
از  یکــی  مشــهد  شــهر  در 
چالش های اساسی شهر مشهد 
اســت که البته ایــن کمبود در 
مناطق پیرامونی و حاشــیه شهر 
مشــهد حادتر است. گزارش صبح 

امروز از این منطقه را می خوانید.
وضعیت مراکز درمانی در مشهد

شهر مشــهد با ۳ میلیون و ۶00 
هزار نفر جمعیــت و بیش از ۳0 
میلیون نفر زائر و مســافر ســالانه نیازمند 10 هزار 
تخت بیمارستانی است، در حال حاضر کل تخت های 
بیمارســتانی موجود در کلانشهر مشهد با احتساب 
بخش دولتی و غیر دولتی، ۷ هزار تخت است، مشهد 
هم اکنون با کمبود ۳ هزار تخت بیمارســتانی رو به 

روست.
تعداد بیمارســتان های دایر در شــهر مشــهد ۳۵ 
بیمارســتان بوده که 1۵ بیمارســتان دولتی و ۲0 
بیمارســتان در غیر دولتی  است،  بیمارستان های 

شهر مشهد به عنوان یکی از اصلی ترین بخش های 
گردشــگری سلامت این کلان شــهر دارای اهمیت 
بالایی چه برای گردشگران و چه برای ساکنین شهر 
بوده خود دلیل ســفر مســافران علاوه بر زیارت می 

باشند.
به حاشــیه شهر مشــهد می رویم، جایی که کمبود 
امکانات بهداشــتی و درمانی با کمترین ارزیابی قابل 
تشخیص است، اگر چه در نزدیکی منطقه توس که 
در حاشــیه شهر مشهد قرار دارد، بیمارستان رضوی 
قرار دارد اما با جرات می توان گفت که اعالی محدوده 
بولــوار توس به دلیل پائین بودن تــوان اقتصادی و 
بالابــودن هزینه هــای درمان به ایــن مرکز درمانی 
مراجعه نمی کنند و ضرورت ایجاد بیمارستانی در این 

منطقه با تراکم جمعیتی بالا را دو چندان می کند.
معرفی درمانگاه فدک مشهد

درمانگاه فدک واقع در منطقه 10 شهرداری و حاشیه 
بلوار توس قرار دارد، درمانگاه فدک با سابقه ۲۲ ساله 
و توســط دکتر منیری پور در یکی از مناطق محروم 
شهر مشهد با تعرفه نظام پزشکی به فعالیت مشغول 

است.

بیمارستان 
ســرانه بالای جمعیــت منطقه توس و نیز ســرانه 
نامناسب خدمات بهداشــت و درمان در این منطقه 
موجب شــد مدیریت درمانگاه فدک اندیشه طراحی 
و اجرای بیمارســتان مجهز فــدک را اجرایی کند، 
هم اینک بیمارســتان فدک با پیشــرفت فیزیکی 
۷0 درصــدی در حال اجراســت به نحوی که عمده 
تجهیزات و تاسیســات آن خریداری یا تامین اعتبار 

شده است.
آنچه که ســاخت بیمارســتان فدک را توجیه پذیر 
کرده کمبود ســرانه های خدمات بهداشت و درمان 
در منطقه است، شــاهد این مدعا جمعیت استفاده 
کنندگان خدمات درمان و بهداشت درمانگاه فدک در 
سال 1400 با جمعیت افزون بر ۶00 هزار نفر مراجع 

کننده می باشد.
نکته دارای اهمیت اینکه نرخ های خدماتی درمانگاه 
و در آینده بیمارســتان فدک حداقل چندیدن برابر 
کمتر از بیمارستان های مجاور است ، این ارقام گاها 

تا 8 برابر کمتر از نرخ های بیمارستان رضوی است.
همچنین ســرانه بالای جمعیت منطقه توس و نیز 

سرانه نامناســب خدمات بالاخص خدمات بهداشت 
و درمان در این منطقه موجب فشــار بالای کاری به 
مدیریت، کارکنان و نیز تجهیزات فعلی درمانگاه شده 

است.
سرانه بالای جمعیتی منطقه وقوع بیمارستان فدک و 
نیز بالاترین بعد خانوار شهر مشهد در این منطقه از 
ویژگی های بارز موقعیت پروژه بیمارستانی در حال 

احداث است.
همچنین مدیریت بیمارستان فدک با ارایه خدمات 
عام المنفعــه و خیریه در منطقه شــهره بوده هم 
اکنون تعداد کثیــری از جوانان و نوجوانان محروم 
و مســتعد را تحت نظام آموزش ورزشــی قرار داده 
به نحوی که تیم های ورزشــی فدک در مسابقات 

شهری فعال است.
با توجه به محرومیت زدایی که این بیمارســتان در 
حاشیه شهر مشهد دارد، حمایت های شورای اسلامی 
شهر و شهرداری مشــهد که در دوره ششم با شعار 
حمایت از محرومان و حاشیه شهر به پارلمان محلی 
راه یافته اند از این پروژه در حاشیه شهر حمایت کنند 

تازمینه خدمت به مردم حاشیه شهر فراهم شود.
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ترک تحصیل دانش آموزان به دلیل عدم توانایی در تامین حداقلی هزینه های تحصیل
مدیرکل آموزش وپرورش خراسان رضوی گفت: بسیاری 
از دانش آمــوزان به دلیل هزینه های حداقلی تحصیل از 
جمله ناتوانی در تهیه کتاب، دفتر، پرداخت بیمه و ... از 

تحصیل بازمانده اند.
ســیدامیر شوشتری در مراسم جشــن عاطفه ها که در 
مدرسه دخترانه شاهد معرفت مشهد برگزار شد، ضمن 
ابراز امیدواری از توفیق یافتن در راه خدمت به محرومان 
ادامه داد: یکی از اهداف ســند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش اجرای طرح عدالت آموزشــی است که در این 
راســتا قرارگاهی در وزارت آمــوزش و پرورش با عنوان 
قرارگاه »عدالت تربیتی و نصیب برابر آموزشی« تاسیس 

شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی خاطرنشان 
کرد: ما موظف هستیم شرایط تحصیلی را برای فراگیری 
علم و دانش تمام دانش آموزان در سراسر استان و کشور 
فراهم کنیم، لذا در استان خراسان رضوی که نقاط کم 
برخوردار و محروم زیادی دارد این فعالیت گســترده تر 

شده است.
شوشــتری عنوان کرد: با توجه به برگزاری مراسم شور 
عاطفه ها با همکاری کمیته امداد و انعقاد تفاهم نامه هایی 
در این راســتا با بهزیستی و کمک بسیاری که از سوی 
خیرین و نیکوکاران دریافت شده، خود را موظف کردیم 
تمام زمینه ها فرام شود تا در اسرع وقت این کمک ها به 

دانش آموزان نیازمند برسند.  
وی بــه فواید برگزاری این گونه مراســم  و جلســات 
نیکوکارانه اشاره کرد و افزود: با برگزاری این گونه مراسم  
است که برکات کمک های خیرین و نیکوکاران به ده ها 
هزار دانش آموز نیازمند سراسر خراسان پهناور می رسد، 

ضمن اینکه در این جلســات می توانیم از خیرین تقدیر 
کنیم.

مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی ادامه داد: 
بســیاری از دانش آموزان به دلیــل هزینه های حداقلی 
تحصیــل نیز از جملــه ناتوانی در تهیه کتــاب، دفتر، 
پرداخــت بیمه و ... از تحصیل بازمانده اند، در نتیجه اگر 
دانش آموزی به این دلایــل از تحصیل بازماند این ما و 
مردم متمول هستیم که مقصریم و باید در درگاه الهی 
پاســخگو باشیم، لذا خیرین باید پای کار باشند تا دیگر 

دانش آموزی به این دلایل ترک تحصیل نکند.
وی با اشــاره به آمــار دانش آموزان در ســال جاری و 
مقایسه آن با ســال های گذشته گفت: در سال گذشته  

یک میلیون و ۳1۳ هزار دانش آموز در اســتان داشتیم 
و سال جاری تاکنون یک میلیون ۵۵0 هزار دانش آموز 
در سراسر استان ثبت نام کرده اند که نسبت به سال های 

گذشته شاهد رشد قابل توجهی بوده ایم.
سید مصطفی موسوی، قائم مقام کمیته امداد خراسان 
رضــوی گفت: تا امــروز با عنایت خــدا و به فضل امام 
رضا)ع( توانسته ایم مبلغ  1۵ میلیارد تومان کمک نقدی 
جمع آوری شده را به دست نیازمندان برسانیم و طبق 
هدف گذاری انجام شــده بنا داریم 4۵ میلیارد تومان را 
برای خدمت رســانی به دانش آمــوزان نیازمند محقق 
کنیم. در واقع جشــن عاطفه ها به صــورت نمادین در 
برخی از مدارس ســطح استان و مشهد برگزار می شود، 

اما آنچه مهم است اتصال کمک های مردم و نیکوکاران 
به نیازمندان بوده که این امر نیز توسط همکاران ما در 

کمیته امداد در حال اجرا است.
قائم مقام مدیرکل کمیته امداد خراســان رضوی گفت: 
کمک هایی که در ســطح استان به صورت نقدی و کالا 
چه بــه روش های نوین و چه به روش های دیگر صورت 
گرفته به نیازمندان تقدیم خواهد شــد و این مراسم تا 
پایان ســال ادامه دارد، اما مراسم نمادین تا 1۵ مهرماه 

ادامه دارد.
موسوی در تشریح نحوه جمع آوری کمک های خیرین و 
نیکوکاران ابراز کرد: مردم می توانند از طریق روش های 
نوین، مجــازی و یا با مراجعه به صــورت حضوری در 
۶00 مرکز نیکوکاری سطح استان کمک های خود را به 

نیازمندان اهدا کنند.
وی تصریح کرد: در سطح اســتان 4۵ هزار دانش آموز 
نیازمند تحت پوشش کمیته امداد هستند از طرفی تعداد 
۶0 هزار دانش آموز نیازمند از ســوی آموزش وپرورش 
شناسایی شدند که به همه این دانش آموزان بسته های 

تحصیلی اهدا خواهد شد.
قائم مقام مدیرکل کمیته امداد خراســان رضوی ادامه 
داد: از تعداد کل دانش آموزان شناســایی شده در استان 
نزدیک به ۲۵ هزار دانش آموز در سطح مشهد هستند و 

کمک ها به این عزیزان ارائه خواهد شد.
وی در خصوص ارزش بسته های اهدایی به دانش آموزان 
افزود: ســرانه تعریف شده بین ۳00 تا ۷00 هزار تومان 
اســت که در بخش های مختلف بــه دانش آموزان اهدا 
می شــود و بخشــی از آن در قالب بسته تحصیلی ارائه 

خواهد شد.
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دلیل ناکامی پرسپولیس مقابل تراکتور
کاپیتان پیشــین تیم فوتبال تراکتور تبریز برد این تیم مقابل پرســپولیس را حاصل 
صبوری و استراتژی های قربان بردیف دانست و گفت: تراکتور برای مهار یورگن لوکادیا 

از دفاع منطقه ای استفاده کرد.
مرتضی اســدی در گفتگو با خبرنگار مهــر، درباره برد یک بر صفــر تراکتور مقابل 
پرسپولیس در هفته هفتم لیگ برتر فوتبال گفت: تاکتیک های دو تیم نشان داد خبری 
از تساوی نخواهد بود. پرسپولیس با شرایط یک تیم همیشه مدعی مقابل حریفان بازی 
می کند. در دیدار با تراکتور نیز همین موضوع دیده می شــد. آنها مالکیت توپ را در 
اختیار داشتند اما استراتژی دفاعی و استحکام در هر منطقه از سوی بازیکنان تراکتور 

باعث شد تا این تیم نتواند به گل برسد.
کاپیتان پیشــین تراکتور تبریز درباره استفاده حداکثری این تیم از موقعیت های گل 
خود افزود: از همان ابتدای فصل گفتم قربان بردیف یکی از بهترین مربیانی است که به 
تراکتور آمده است. او ساختار تیمی را تغییر داده و نیاز به زمان داشت تا خواسته های 

فنی اش توسط بازیکنان در زمین اجرا شود. او در سه دیدار قبلی نشان داد فوتبال در 
تمام لحظات می تواند سرنوشت ساز باشد. جدیت بردیف تیمش را تقویت کرده است 

تا مقابل پرسپولیس اینگونه به موفقیت برسد.
وی درباره ناکامی یورگن لوکادیا مهاجم گلزن پرسپولیس در جدال با مدافعان تراکتور 
تصریح کرد: تراکتور از دفاع منطقه ای اســتفاده کرد. آنها خیلی خوب می دانســتند 
پرسپولیس چطور می خواهد لوکادیا را تغذیه کند. تراکتور اصلًا دفاع اتوبوسی نداشت 
و تنها با یک استراتژی مشخص توانست حملات پرسپولیس را مهار کند. یکی از کم 
اشــتباه ترین بازی های تراکتور را دیدیم که توانست تیمی همچون پرسپولیس را که 

اندازه یک تیم ملی بازیکن دارد مهار کند.
اســدی به داوری مسابقه نیز اشاره کرد و گفت: من نمی دانم اگر اخباری نمی توانست 
پنالتی ترابی را مهار کند آقای بنیادی فر چطور می خواست پاسخ احساسات هواداران 
تراکتور را بدهد. او صحنه خیلی عجیبی را اعلام پنالتی کرد که خوشبختانه حق به حق 
دار هم رسید. نکته خیلی اساسی در این باره صبوری تراکتور در رسیدن به گل بود. آنها 

خیلی منطقی بازی کردند و شیرینی صبر خودشان را هم گرفتند.
او در پایان درباره نزدیک شــدن فاصله مدعیان قهرمانی گفت: پرسپولیس و استقلال 
همیشه مدعی بوده و هستند. امسال هم آنها با رقیبان سنتی جدال خواهند داشت. در 
جمع این تیم ها تراکتور نیز امسال حضور دارد. بردیف یکی از با کلاس ترین مربیانی 

است که تأثیر زیادی در پرورش بازیکنان ایرانی خواهد داشت.

فوتسال قهرمانی آسیا ؛

واکنش شمسایی به ساعت برگزاری دیدار با ویتنام
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران گفت: 
در بازی بــا ویتنــام در مرحله یک 
چهارم نهایی مسابقات قهرمانی آسیا 

حق اشتباه نداریم.
به گزارش خبرگــزاری مهر و به نقل 
فوتبال، وحید  فدراســیون  از سایت 
شمســایی سرمربی تیم ملی فوتسال 
ایران در کنفرانس خبری قبل از بازی 
ویتنام در مرحلــه یک چهارم نهایی 
مسابقات فوتسال قهرمانی آسیا گفت: 
برای یک بازی خوب و تماشاگرپسند 
آماده ایــم. با تیم ویتنــام که با مربی 
بســیار خوبی کــه در گذشــته هم 
توانسته تیم آرژانتین را قهرمان جهان 

کند، دیدار خواهیم داشت.
شمســایی گفت: از نظر من بازی در 
مرحله حذفی بــازی مرگ و زندگی 
است، در صورت برد به مرحله بعدی 

صعود می کنیم و در جمع چهار تیم 
برتر فوتسال آسیا قرار می گیریم و در 
صورت باخت هر تیم به کشــور خود 
برمی گــردد. ما در ایــن بازی حق 
اشتباه نداریم و تمام تلاشمان را برای 

پیروزی و برد ویتنام می کنیم.

AFC پاسخ شمسایی به سوال سایت
ســرمربی تیم ملی فوتسال ایران در 
پاسخ به ســوال سایت AFC مبنی 
بر صحبت های ســرمربی تیم ویتنام 
که در نشست خبری قبل بازی اعلام 
کرده اســت که تیم ایران مهاجمان 
خوبی دارد و تیم ویتنام هم در دفاع 
خوب است، گفت: این دیدار، تفاوت 
دو تیم با دو شــکل از بازی اســت، 
تیم ایران تشــنه تهاجم و گل زدن و 
تیم ویتنام هم خیلی در دفاع کردن 

سخت کوش هســتند. قطعاً دو تیم 
خیلی خوب بــازی همدیگر را آنالیز 
کرده اند. به نظر من این از زیبایی های 

بازی فردا برای تماشاگران است.
شمســایی افزود: ساعت بازی فردا از 
قبل برنامه ریزی شده است. تیم ایران 
در مرحله حذفی مسابقات ساعت 11 
به وقت محلی و 11:۳0 به وقت تهران 
صبح فردا بازی خواهد کرد. من به یاد 
ندارم که در این ساعت مسابقه ای در 
این سطح برگزار بشود. در این شرایط 
ما باید طبق قوانین برگزاری مسابقات 
ساعت 9:۳0 صبح در ورزشگاه باشیم 
و بازیکنــان باید از ســاعت ۷ صبح 
آماده بازی باشند. به عنوان سرمربی 
نمی توانم بپذیرم کــه در این مرحله 
از مســابقات، ســاعت بازی صبح به 
این زودی باشــد. ضمــن اینکه باید 

اذعان کنم در مورد امکانات برگزاری 
مسابقات و میزبانی کشور کویت تمام 
موارد ایده آل و فوق العاده بوده است. 

برگزاری آخرین تمرین تیم ملی 
فوتسال پیش از دیدار برابر ویتنام

آخرین تمرین تیم ملی فوتسال ایران 
پیش از بازی با ویتنام در مســابقات 

قهرمانی آسیا برگزار شد.
به گزارش خبرگــزاری مهر و به نقل 
از سایت فدراســیون فوتبال، آخرین 
تمرین تیم ملی فوتسال پیش از دیدار 
مقابل ویتنام امروز دوشنبه در سالن 

»جابر احمد« کویت برگزار شد.
در ایــن تمریــن بازیکنان بــا انجام 
پاس های طولی و عرضی و حفظ توپ 
و دریبل کردن به مدت یک ســاعت 
به مــرور کارهای تاکتیکی پرداختند 

و مربیــان تیم به بازیکنان نکات فنی 
بازی فردا با ویتنام را گوشزد کردند.

ملی پوشــان فوتســال ایران تا زمان 
آغاز مسابقه برابر تیم ویتنام، در هتل 
اســتراحت می کنند و بــا حضور در 
جلسه فنی عصر امروز در هتل محل 
اقامت بــه مــرور تاکتیک های بازی 

ویتنام می پردازند.
دیدار تیم ملی فوتسال ایران با ویتنام 
در مرحله یک چهارم نهایی مسابقات 
فوتســال قهرمانی آســیا از ســاعت 
11:۳0 فردا در سالن »سعد عبدالله« 

کویت برگزار می شود.
ایران در مرحله گروهــی با پیروزی 
برابــر اندونزی، چین تایپــه و لبنان 
9 امتیــاز کســب کرد و بــه عنوان 
صدرنشین گروه C راهی مرحله یک 

چهارم نهایی شد.

511/۷ - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 1۳  و  قانـون  مـاده ۳  آگهـی موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 1۳90/9/۲0 و برابر رای شـماره 
1401۶0۳0۶00۶00۲4۲۷ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای مجیـد نصرالـه الحسـینی فرزنـد حسـین به 
شـماره شناسـنامه ۵1۳۳ صادره از مشـهد نسـبت به ششـدانگ قسـمتی 
از یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۵۵ متر مربـع ) پنجاه و پنـج مترمربع( 
قسـمتی از پلاکــ ۵ فرعی از پـلاک ۲۲۵1  اصلی دهسـتان اربعه  واقع در 
خراسـان رضـوی بخـش یک حـوزه ثبت ملـک تربـت حیدریـه خریداری 
از مالکین رسـمی سـید خلیل و مهسـا و سـید علی و سـید حمید و سـید 
جعفـر وایـران همگی نصراله حسـینی بـه متقاضی و سـهم الارث متقاضی 
محـرز گردیده اسـت. لـذا به موجب مـاده ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 1۳ قانـون آئین 
نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز از طریـق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولین 
آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملک 
تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/۶/۲۷. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/۷/1۲

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/8 - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 1۳  و  قانـون  مـاده ۳  آگهـی موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 1۳90/9/۲0 و برابر رای شـماره 
1401۶0۳0۶00۶00۲84۷  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای بشـیر عبـاس نـژاد فرزنـد عبـاس به شـماره 
شناسـنامه ۳ صـادره از قائـن نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب منـزل  بـه 
مسـاحت 19۲/۶8 متـر مربـع ) یکصـد و نـود و دو شـصت و هشـت صدم 
مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  ۶0 فرعـی از اراضـی ربـاط علیـا پـلاک یک 
اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یک حـوزه ثبت 
ملـک تربـت حیدریـه خریـداری از ورثـه مالـک رسـمی غلامرضـا سـالار 
محمـدی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده ۳ قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
1۳ قانـون آئیـن نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز از 
طریـق روزنامـه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفـع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 

انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد.  معترض باید  ظـرف یک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/۶/۲۷. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/۷/1۲

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/1- اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 1۳  و  قانـون  مـاده ۳  آگهـی موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
برابـر رای شـماره 1401۶0۳0۶۲۷۷000۲۳0 مـورخ 1401/۶/1۵ هیات 
اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک زاوه تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  اداره اوقـاف وامورخیریـه ششـدانگ یکباب 
بقعـه متبرکـه  مـزار پیر آصـف برخیاء بـه مسـاحت 1۳۲۵۶/۷0 متر مربع  
قسـمتی از پلاک  ۳0 فرعی از  99- اصلی بخش 4  زاوه  واقع در  اراضی 
آصـف خریـداری از محل مالکیت مشـاعی آقای رمضـان میرزابیگی فرزند 
نورمحمـد ، عبـاس عمرانـی فرزند محمد و سـلیمان عمرانـی فرزند محمد 
و جهانگیرخـان ولـد محمدخـان و عباس ولدحسـین علی  ورثـه باقر بیک 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 

 حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه

511/2 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
موضـوع  اول  هیـات   1401/۶/۲۲-1401۶0۳0۶۲۷۷0000۲۶۲ شـماره 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی اداره اوقـاف و امورخیریـه تربت حیدریه شناسـه ملی 
1400148908۵ در ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـی  به مسـاحت 
۲91۵ متـر مربـع  قسـمتی از پـلاک 1۷- اصلـی بخـش  4 زاوه  واقـع 
در  اراضـی  ده سـرخ خریـداری برابـر وقـف نامـه رسـمی محـرز گردیـده 
اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز 

آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 

 حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
موضـوع  اول  هیـات   1401/۶/۲۲-1401۶0۳0۶۲۷۷000۲۶۳ شـماره 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی اداره اوقـاف و امورخیریـه تربت حیدریه شناسـه ملی 
1400148908۵ در ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـی  به مسـاحت 
۳0۶۶/4۷ متـر مربـع  قسـمتی از پـلاک 1۷- اصلـی بخـش  4 زاوه  واقع 
در  اراضی  ده سـرخ خریداری برابر وقف نامه رسـمی ) مالکیت مشـاعی( 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 

 حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه

511/4 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
موضـوع  اول  هیـات   1401/۶/۲۲-1401۶0۳0۶۲۷۷0000۲۶1 شـماره 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی اداره اوقـاف و امورخیریـه تربت حیدریه شناسـه ملی 
1400148908۵ در ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـی  به مسـاحت 
۲۶۵1/9۳ متـر مربـع  قسـمتی از پـلاک 1۷- اصلـی بخـش  4 زاوه  واقع 
در  اراضـی  ده سـرخ خریـداری برابر وقف نامه رسـمی ) مالکیت مشـاعی 
( رسـمی محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 

اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق 

مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 

  حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه

511/5 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1401۶0۳0۶۲۷۷000۲۶4-1401/۶/۲۲ هیـات اول موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 
اداره اوقـاف و امورخیریـه تربـت حیدریـه شناسـه ملـی 1400148908۵ در 
ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـی  بـه مسـاحت 1۲۶۶/10 متـر مربـع  
قسـمتی از پـلاک 1۷- اصلـی بخـش  4 زاوه  واقـع در  اراضـی  ده سـرخ 
خریـداری برابر وقف نامه رسـمی ) مالکیت مشـاعی( رسـمی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا به منظور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهی 
مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عـدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 

 حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه

511/6 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1401۶0۳0۶۲۷۷000۲۶۵-1401/۶/۲۲ هیـات اول موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 
اداره اوقـاف و امورخیریـه تربـت حیدریـه شناسـه ملـی 1400148908۵ در 
ششـدانگ یک قطعه زمین مزروعی  به مسـاحت 418۶ متر مربع  قسـمتی 
از پـلاک 1۷- اصلـی بخـش  4 زاوه  واقـع در  اراضی  ده سـرخ خریداری برابر 
وقـف نامـه رسـمی) مالکیـت مشـاعی( رسـمی محـرز گردیده اسـت. لـذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود 
در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عـدم وصول اعتراض 

طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/0۷/1۲  
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/0۷/۲8 
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حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا صبح امروز )دوشنبه( 
در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان دانشگاههای افسری 
نیروهای مسلح در سخنان مهمی با اشاره به حوادث اخیر تأکید کردند: 
با صراحت می گویم این حوادث طراحی امریکا، رژیم صهیونیستی و 
دنباله روهای آنها اســت. مشکل اصلی آنها با ایران قوی و مستقل و 
پیشرفت کشور است. ملت ایران در این حوادث کاملاً قوی ظاهر شد 
و در آینده نیز هر جا که لازم باشد، شجاعانه وارد میدان خواهد شد.

رهبــر انقلاب اســلامی در ابتدای ورود به میدان بــا حضور بر مزار 
شــهیدان گمنام و قرائت فاتحه، به دلیران و قهرمانان دفاع از اسلام 

و ایران درود فرستادند.
فرمانده کل قوا سپس از یگانهای حاضر در میدان سان دیدند.

رهبر انقلاب اسلامی در این مراسم در سخنان مهمی درباره حوادث 
اخیر کشور گفتند: در این حوادث بیش از همه به سازمان انتظامی 
کشــور و به بسیج و به ملت ایران ظلم شد. البته ملت ایران در این 
حادثه نیز همچون حوادث دیگر کاملاً قوی ظاهر شد و در آینده هم 

به همین صورت خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنــه ای تأکید کردند: در آینــده نیز هر جا که 
دشمنان بخواهند اختلالی ایجاد کنند، آنکه بیش از همه سینه سپر 

خواهد کرد، ملت شجاع و مؤمن ایران است.
ایشــان ملت ایران را همچون مولای خــود حضرت امیرالمومنین 
علی)ع( ملتی مظلوم و در عین حال قوی خواندند و افزودند: در این 
حادثه ای که پیش آمد، دختر جوانی درگذشت که دل ما هم سوخت 
اما واکنشِ به این حادثه که بدون تحقیق و بدون اینکه امر مسلمّی 
وجود داشته باشد، عده ای بیایند خیابانها را ناامن کنند، قرآن آتش 
بزنند، حجاب از سر زن محجبه بکشند، مسجد و حسینیه و خودروی 

مردم را به آتش بکشند، یک واکنش عادی و طبیعی نبود.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه این اغتشاش ها برنامه ریزی 
شــده بود، گفتند: اگر قضیه این دختر جوان هم نبود، بهانه دیگری 
به وجود می آوردند تا امسال در اول مهر، در کشور نا امنی و اغتشاش 

ایجاد کنند.
حضــرت آیت الله خامنه ای تأکید کردنــد: من به صراحت می گویم 
این اغتشــاش ها و ناامنی ها، طراحی امریکا و رژیم غاصب و جعلی 
صهیونیستی بود و حقوق بگیران آنها و برخی از ایرانی های خائن در 

خارج به آنها کمک کردند.
ایشــان افزودند: برخی افراد نسبت به اینکه گفته شود فلان حادثه 
طراحی و کار دشمن بوده است، حساس هستند و سینه سپر می کنند 
برای دفاع از سازمان جاسوسی امریکا و صهیونیستها و انواع تحلیل ها و 
لفاظی های مغالطه آمیز را نیز به کار می گیرند تا بگویند کار خارجی ها 

نیست.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: در دنیا، اغتشاش های زیادی 
به وجــود می آید و در اروپا و به خصوص فرانســه و پاریس هر چند 
وقت یک بار اغتشاش مفصلی به وجود می آید اما آیا تاکنون شده است 
که رئیس جمهور امریکا مجلس نمایندگان امریکا از اغتشاشــگران 
حمایت کنند و بیانیه بدهند؟ آیا سابقه دارد که پیام بدهند و بگویند 
در کنار شما هستیم؟ آیا ســابقه دارد رسانه های جمعی وابسته به 
سرمایه داری امریکا و مزدوران آنها همانند برخی دولت های منطقه و 
از جمله سعودی ها از اغتشاشگران در این کشورها حمایت کنند؟ و 
آیا سابقه دارد امریکایی ها اعلام کنند که ما فلان سخت افزار یا نرم افزار 
اینترنتی را در اختیار اغتشاشگران قرار می دهیم تا به راحتی ارتباط 

برقرار کنند؟
حضرت آیــت الله خامنه ای افزودند: اما چنین حمایت هایی در ایران 
بارها اتفاق افتاده است. پس چگونه است که برخی ها دست خارجی 
را نمی بینند و چگونه انسان هوشمند احساس نکند که در پشت این 

حوادث دستهای دیگری در کار است.
ایشان با تأکید بر اینکه اظهار تأسف امریکایی ها برای از دنیا رفتن یک 
دختر دروغ اســت و آنها برخلاف ظاهر، به علت به دست آوردن این 
بهانه برای حادثه آفرینی شادمان هستند، گفتند: در کشور،  مسئولان 
سه قوه اظهار تأسف کردند و قوه قضاییه قول داده است که موضوع 
را تا نهایت دنبال کند تا مشــخص شود مقصری وجود دارد یا نه و 
اینکه مقصر کیست؟ تحقیق یعنی همین. حال، چگونه می شود یک 
سازمان و یک مجموعه عظیم خدمتگزار برای احتمال اینکه خطایی 
سر زده باشد، مورد تهمت قرار گیرد. هیچ منطقی پشت سر این کار 

نیست و این، کار عاملی جز دستگاههای جاسوسی و سیاست گذاران 
عنود خارجی ندارد.

رهبر انقلاب اســلامی با طرح این سؤال که انگیزه دولتهای خارجی 
برای ایجاد اغتشاش و ناامنی در کشور چیست؟ افزودند: آنها احساس 
می کنند کشور در حال پیشرفت به سوی قدرت همه جانبه است و 

این موضوع را نمی توانند تحمل کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به شتاب گرفتن پیشرفت کشور 
در همه بخشها و تلاشها برای گشوده شدن برخی گره های قدیمی و 
فعال شدن بخش تولید و دانش بنیان ها و توانایی کشور برای خنثی 
کردن تحریم ها تأکید کردند: آنها نمی خواهند این پیشرفتها در کشور 
شــکل بگیرد و به منظور متوقف کردن این حرکت، برای تعطیلی 
دانشگاهها و ناامنی خیابانها و درگیر شدن مسئولان به مسائل جدید 

در شمال غرب و جنوب شرق کشور، برنامه ریزی کرده اند.
ایشان با تأکید بر اینکه دشمن در محاسبات خود درباره شمال غرب 
و جنوب شرق کشور دچار اشتباه است، گفتند: من در میان قوم بلوچ 
زندگی کرده ام و آنها عمیقاً به جمهوری اسلامی وفادار هستند. قوم 
کُرد نیز یکی از پیشرفته ترین اقوام ایرانی و علاقمند به میهن، اسلام و 

نظام هستند بنابراین نقشه آنها نخواهد گرفت.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: طراحی و اقدامات دشمنان 
نشان دهنده باطن آنها است. همان دشمنی که در اظهارات دیپلماسی 
می گوید ما قصد تهاجم به ایران و تغییر نظام و قصد دشمنی نداریم، 
چنیــن باطنی دارد و به دنبال توطئه ایجاد اغتشــاش،  نابود کردن 
امنیت کشور و تحریک هیجان کسانی است که ممکن است با برخی 

هیجان ها تحریک شوند.
حضرت آیت الله خامنــه ای با تأکید بر اینکــه امریکا فقط مخالف 
جمهوری اسلامی نیست و با ایران قوی و مستقل نیز مخالف است، 

افزودند: آنها به دنبال ایران دوران پهلوی هســتند که همچون گاو 
شیرده مطیع اوامر آنها بود.

ایشان گفتند: پشــت صحنه قضایای اخیر، این زورگویان قرار دارند 
و دعوا بر ســر از دنیا رفتن یک دختر جوان و یا بر ســر با حجاب 
و بدحجاب نیست. خیلی از کســانی که حجاب کامل ندارند، جزو 
هواداران جدی جمهوری اسلامی هستند و در مراسم مختلف شرکت 
می کنند. دعوا و بحث بر سر استقلال و ایستادگی و تقویت و اقتدار 

ایران اسلامی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه چند نکته را بیان کردند و افزودند: این 
کسانی که در خیابانها فساد و تخریب می کنند، همه یک حکم ندارند 
برخی جوانان و نوجوانانی هستند که بر اثر هیجان ناشی از ملاحظه 
یک برنامه اینترنتی به خیابان می آیند. چنین افرادی را می توان با یک 

تنبیه متوجه و هدایتشان کرد که اشتباه می کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه در مجموع همه کسانی 
که به خیابان آمده انــد در مقابل ملت ایران و جوانان مؤمن و غیور، 
عده بسیار کمی هســتند، گفتند: البته برخی از این افرادی که به 
خیابــان می آیند، از بازمانده های عناصر ضربــه خورده از جمهوری 
اسلامی همچون منافقان، تجزیه طلبان، سلطنت طلبان و خانواده های 
ساواکی های منفور هستند که قوه قضاییه باید به تناسب مشارکت در 
تخریبها و ضربه به امنیت خیابانها، مجازات تعیین، و آنها را محاکمه 

کند.
نکته دیگری که رهبر انقلاب اسلامی به آن اشاره کردند، مواضع برخی 

خواص در ابتدای این ماجرا بود.
حضــرت آیت الله خامنه ای گفتنــد: در اول کار برخی خواص بدون 
تحقیق و احتمالاً ناشی از دلسوزی، اطلاعیه و بیانیه دادند و اظهار نظر 
کردند. برخی از آنها اتهام را به سمت سازمان انتظامی بردند و برخی 

هم مجموعه نظام را متهم کردند. اکنون که دیدند قضیه چیست و 
نتیجه حرف های آنان با برنامه ریزی دشمن چه اتفاقاتی را در خیابانها 
رقم زده اســت، باید کار خود را جبران و صریحاً اعلام کنند با آنچه 

اتفاق افتاده و با برنامه دشمن خارجی، مخالفند.
ایشــان افزودند: وقتی عنصر سیاسی امریکایی این قضایا را به دیوار 
برلین تشبیه می کند باید بفهمید قضیه چیست و اگر نفهمیدید حالا 

بفهمید و صریحاً موضع گیری کنید.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین به موضع گیری های برخی چهره های 
ورزشــی و هنــری اشــاره و خاطرنشــان کردند: از نظــر من این 
موضع گیری ها هیچ اهمیتی ندارد و نباید در مورد آنها حساســیت 

به خرج داد.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: جامعه هنری و ورزشــی ما 
سالم است و در آن عناصر مؤمن و با شرف کم نیستند و موضع گیری 

چند نفر ارزشی ندارد.
ایشان البته افزودند: تطبیق اینکه موضع گیری آنها عناوین مجرمانه 
دارد یا نه با قوه قضاییه است ولی از لحاظ عمومی، موضع گیری این 
افراد ارزشــی ندارد و جامعه هنری و ورزشــی با این مواضع دشمن 

شادکن آلوده نخواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان این بحث یاد و خاطره همه شهدای راه 
حق و شــهدای انتظامی و نیروهای مسلح و شهدای مدافع امنیت و 

بویژه شهدای اخیر را گرامی داشتند.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنانشان، ورود چند هزار 
جوان با نشاط و پر انگیزه دانشگاهی به مجموعه نیروهای مسلح در هر 
سال را قدرت و بشارتی بزرگ و حامل پیام نوسازی و استحکام برای 
کشور خواندند و گفتند: حضور جوانان ایرانی در بخش های گوناگون 

علمی، اقتصادی، سیاسی و نظامی کشور حقیقتاً امیدآفرین است.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تبلیغات گمراه کننده بدخواهان 
در نشــان دادن تصویری ناامید، بی مسئولیت و گسسته از ارزشها از 
جوانِ ایرانی، خاطرنشان کردند: واقعیت در نقطه مقابل این تبلیغات 
است و حرکت نسل جوان ما در همه عرصه ها یک حرکت درخشنده 

است.
ایشــان در این زمینــه به نقش آفرینی جوانــان در دفاع از میهن و 
امنیت کشور، کمک به جبهه مقاومت و حرکت مقدس دفاع از حرم، 
خدمات اجتماعی، پیشرفتهای علمی، تولید و ابتکار، حضور میلیونی 
در آیین های مذهبی ماننــد راهپیمایی عظیم اربعین و راهپیمایی 
جاماندگان، مقابلــه با بیماری همه گیر، نهضت کمک های مؤمنانه، 
جهاد فرهنگی و امداد در حوادث طبیعی اشاره کردند و افزودند: این 
جوانان خستگی ناپذیر و فعال در میانه میدان، هرگز ناامید و گسسته 
از ارزشها نیستند و البته پیشتاز همه این عرصه ها و حرکتها نیز جوانان 

با ایمان بوده اند.
فرمانده کل قوا، نیروهای مسلح را از جمله ستونهای استحکام ملی 
خواندنــد و با تأکید بر ضرورت تقویت این عامل اســتحکام بخش، 
خاطرنشان کردند: تقویت نیروهای مسلح برای ایرانِ ما که با دشمنان 
قلدر و زورگویی همچون آمریکا مواجه اســت، اهمیت مضاعف دارد 
و مســئولان نظامی باید بــا بکارگیرهای راهکارهای نــو و روزآمد، 
هوشمندسازی همه برنامه ها و ابزارها و تجهیزات، تقویت پژوهشهای 
علمــی و طراحی بازهای پیچیده جنــگ ترکیبی در مقابل جنگ 

ترکیبی دشمن، قدرت دفاعی کشور را افزایش دهند.
ایشان مسئولیت اصلی نیروهای مسلح را حراست از امنیت ملی به 
مثابه زیرساخت همه ابعاد زندگی اعم از امنیت در مسائل شخصی و 
امنیت در مسائل عمومی خواندند و افزودند: بدون امنیت پیشرفت در 

هیچ عرصه ای امکان پذیر نیست.
حضرت آیت الله خامنــه ای این نکته را هم افزودنــد که ناامنی در 
کشورهای بزرگ و از همه بدتر در آمریکا وجود دارد و همواره شاهد 

حمله به مدرسه، فروشگاه و رستورانهای آن هستیم.
 رهبر انقلاب، نیروهای مسلح را تأمین کنندگان امنیت کشور خواندند 
و گفتند: بنابراین تضعیف نیروهای مسلح، تضعیف امنیت کشور است 
و کسی که به پاسگاه پلیس یا پایگاه بسیج حمله می کند یا در سخنان 

خود به ارتش یا سپاه طعنه می زند، به امنیت کشور حمله می کند.
ایشان در این زمینه افزودند: پلیس موظف به ایستادن در مقابل مجرم 
و تأمین امنیت جامعه است، بنابراین تضعیف پلیس به معنی تقویت 
مجرمین است و کســی به پلیس حمله می کند، مردم را در مقابل 

مجرمین، اراذل و اوباش، سارقان و زورگیران بی دفاع می گذارد.
حضرت آیت الله خامنه ای »امنیتِ درون زا« را امتیازی بزرگ برای کشور 
برشمردند و گفتند: امنیت ما کاملاً درون زا و بدون اتکا به دیگران است 
و این امنیت با امنیتی که دیگران از بیرون ایجاد کنند و به آن کشور 

نگاه استفاده از گاو شیرده داشته باشند، کاملاً متفاوت است.
ایشان، امنیت جمهوری اســلامی ایران را منبعث از اتکاء به قدرت 
پروردگار و پشتیبانی حضرت ولی عصر)عج( و اندیشه و ایستادگی و 
ملت و نیروهای مسلح خواندند و افزودند: آنکه به بیگانه متکی است، 
در روز مبادا همان نیروی خارجی او را تنها خواهد گذاشت چرا که نه 

می خواهد و نه می تواند از آن حراست و حفاظت کند.
در این مراسم سردار سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با 
تأکید بر اینکه تحرکات عده ای از افراد غافل یا وابسته در ایجاد ناامنی، 
تردیدی در حرکت پر افتخار ملت سربلند ایران در جبهه حق نخواهد 
داشت، گفت: نیروهای مسلح در کنار مردم با وحدت و یکپارچگی در 

اجرای فرمان پیشرو و راهبرد مقاومت فعال نقش آفرین خواهند بود.
همچنین در این مراســم امیردریادار دوم شفقت فرمانده منتخب 
دانشگاههای ارتش، سردار سرتیپ غلامی فرمانده دانشگاه امام حسین 
و سردار ســرتیپ دوم آهی فرمانده دانشگاه امام حسن گزارشی از 

برنامه های اقدامات و برنامه های تحصیلی این دانشگاهها بیان کردند.
اجرای ســرود مشترک دانشجویی و اجرای رژه یگان های منتتخب 

بخش های دیگری از مراسم امروز بود.
مراسم مشترک دانش آموختگی نیروهای مسلح که امسال بر اساس 
نوبت در دانشــگاه افسری و تربیت پلیس امام حسن برگزار شد، به 
صورت مســتقیم و از طریق ارتباط تصویری در 9 دانشــگاه دیگر 
نیروهای مسلح نیز دریافت شد و دانشجویان این دانشگاهها سخنان 

فرمانده کل قوا را استماع کردند.

در مراسم مشترک دانش آموختگی دانشجویان دانشگاه های نیروهای مسلح بیان شد

موضع صریح رهبر انقلاب در باره حوادث اخیر


